

လောကကို ထွန်းလင်းတောက်ပ
အချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းသည် မကောင်း။ ရန်ပြု တတ်သူတို့အလယ်တွင် ရန်မပြုဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကိလေသာအနှိပ်စက်ခံရသူတို့အလယ်၌ ကိလေသာ အနှိပ်အစက်မခံရဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကာမဂုဏ်ကို ကြောင့်ကြစိုက်ကုန်သော သူတို့အလယ်၌ ကြောင့်ကြမစိုက်ကုန်ဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း ချမ်းသာ၏။
လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဂုဏ်ပြုတေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဂုဏ်ပြုတေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များ၏ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် သဘင်ဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

သီဆိုကပြဖျော်ဖြေ အဆိုပါဖျော်ဖြေပွဲတွင် နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များက မြဝတီ တေးဂီတအဖွဲ့နှင့် တွဲဖက်၍ မြန်မာသံစဉ်တေးသီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ် တေးသီချင်းများနှင့် ဟာသတစ်ခန်းရုပ်ပြဇာတ်တို့ဖြင့် သီဆိုကပြ ဖျော်ဖြေကြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး ဖျော်ဖြေပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ အရာရှိ စစ်သည်များ၊ မိသားစု ဝင်များ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ဂုဏ်ပြုတေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ တို့သည် သီဆို၊ ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြ သည့် အနုပညာရှင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

<p>ယနေ့ ဖတ်စရာ</p> <p>(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် တနင်္သာရီ-မောတောင်လမ်းပေါ်ရှိ ဖေမိကမ်းတံတား ဖွင့်ပွဲကျင်းပ</p> <p style="text-align: right;">စာမျက်နှာ » ၃</p>	<p>မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂတို့ အကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေး</p> <p style="text-align: right;">စာမျက်နှာ » ၄</p>	<p>ခိုင်မြဲတုံ့မူပါဒါ နွေးထွေးတဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု</p> <p style="text-align: right;">ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆</p>
---	---	---

Myanmar Mobile Money (MMM) မှ လက်ရှိရရှိနိုင်သောဝန်ဆောင်မှုများအဖြစ် Digital Mobile Money-DMM(App) ထိုအသုံးပြု၍ နောက်ပါဝန်ဆောင်မှုများကိုထပ်မံရရှိနိုင်ပါပြီ။

E-Commerce လုပ်ငန်းငွေပေးချေမှုများဆောင်ရွက်ခြင်း၊ **E-Topup** ဝန်ဆောင်မှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ နှစ်အတွင်းကာလကိုချေးငွေလျှောက်ထားခြင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်လူမှုဘဝဝင်ရောက်မှုများပေးခြင်း

နေပြည်တော် - ဝန် - ၀၉ ၃၀၀၀၀၇၇၇၊ ၀၉ ၆၉၀၄၀၄၀၄၀၄၊ ၀၉ ၂၅၃၆၈၇၅၂၀
 မန်ကန် - ဝန် - ၀၉ ၃၁၀၀၀၁၅၂၊ ၀၉ ၃၁၀၀၀၅၂၊ ၀၉ ၃၁၀၀၀၁၁၂၂၊ ၀၉ ၃၁၀၀၀၁၁၃၃
 မန္တလေး - ဝန် - ၀၉ ၆၉၀၃၁၁၁၃၃၊ ၀၉ ၆၆၉၀၃၁၁၃၃

အငြိမ်းစား လစာပေးသင် ငွေပို့ငွေယူခြင်း၊ လစာထုတ်ခြင်းများကို ဘဏ်ကိုသွားရန်မလိုဘဲ ပိုတိုင်းရန်ဖြင့် ထုတ်ယူနိုင်ပါပြီ။

မြောက်

နိုင်ငံကိုအစဉ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက် စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့်တပ်မတော်

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ အေးအတူပူအမျှ အတူတကွ လက်တွဲနေထိုင်ခဲ့ကြသည်။ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီကာလအတွင်း တိုင်းပြည်အနှံ့ရပ်ရပ် ရန်စွယ်များကို တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများသည် သတ္တိစွမ်းရည်ပြည့်ဝစွာဖြင့် အတူပူးပေါင်းလက်တွဲ တွန်းလှန်ကာကွယ်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉ ရာစု ကာလတွင် ကမ္ဘာကြီးသည် တိုးတက်ပြောင်းလဲလာခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဓားလှံလက်နက်များ ကိုင်စွဲအသုံးပြုနေချိန်တွင် ဥရောပမှ နယ်ချဲ့နိုင်ငံများက သေနတ်လက်နက်များအသုံးပြုလာကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးတွင် ခေတ်မီနောက်ကျကျန်နေသောကြောင့် ကျူးကျော်နယ်ချဲ့လာသော ရန်သူတို့ကို ရင်ဆိုင်ရာ၌ အရှုံးပေးခဲ့ကြရသည်။ ဓားကိုဓားချင်း၊ လှံကိုလှံချင်း ရင်ဆိုင်ခဲ့ရာ၌ မြန်မာတို့သည် အောင်ပွဲအလီလီရခဲ့သော်လည်း လက်နက်အင်အား မမျှတသောအခါ အရှုံးနှင့်ရင်ဆိုင်ကြရသည်။ ပထမ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲ၊ ဒုတိယအင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲ၊ တတိယအင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲ စစ်ပွဲသုံးကြိမ် ရှုံးနိမ့်ပြီးနောက် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး နယ်ချဲ့လက်အောက်သို့ ကျရောက်ခဲ့သည်။

ကိုလိုနီကျွန်ဘဝမှ လွတ်မြောက်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ အသက်၊ သွေး၊ ချွေး မြောက်မြားစွာပေးဆပ်ခဲ့ရသည်။ မျိုးချစ်လူငယ်များသည် နယ်ချဲ့တို့ကို တွန်းလှန်ရန်အတွက် တိုင်းတစ်ပါးအကူအညီယူခဲ့ပြီးနောက် ဗမာ့တပ်မတော်ကို ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခဲ့သည်။ တစ်စုတည်းတည်းသော တပ်မတော်တစ်ရပ်ထူထောင်ပြီးသောအခါ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်သောအားဖြင့် နယ်ချဲ့တို့ကို တွန်းလှန်တိုက်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်သောအားဖြင့် လွတ်လပ်ရေးကို ရယူခဲ့ကြသည်။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် ဖွဲ့စည်းထူထောင်ထားသော တပ်မတော်သည် ပြည်တွင်း/ပြည်ပရန်စွယ်အန္တရာယ်များကို တွန်းလှန်တိုက်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ အတိတ်တစ်ချိန်က ကမ္ဘာကြီး၏ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုကို အမီမလိုက်ပါနိုင်သဖြင့် လက်နက်အင်အားချင်းမမျှ ရှုံးခဲ့ရမှုများမှာ သင်ခန်းစာယူဖွယ်ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင် ကမ္ဘာကြီးသည် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ပြောင်းလဲတိုးတက်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် အဘက်ဘက်တွင် နောက်ကျကျန်နေဆဲဖြစ်သည်။ စက်မှုသိပ္ပံနှင့်နည်းပညာများ တစ်ဟုန်ထိုးတိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာကြသည်။ နိုင်ငံကာကွယ်ရေးတွင် ခေတ်မီနည်းပညာများနှင့် ကာကွယ်ရေးစွမ်းအားများကို မြှင့်တင်လာကြသည်။

နိုင်ငံ ကြီးသည်၊ ငယ်သည်၊ အင်အားကောင်းသည်၊ နည်းသည်မဟူ နိုင်ငံကာကွယ်ရေးဘက်တွင် အဆင့်မြင့်တင်နေကြသည်။ အင်အားတောင့်တင်းခိုင်မာသော ခေတ်မီတပ်မတော်ဖြစ်အောင် တည်ဆောက်နေကြသည်။ အင်အားတောင့်တင်းခိုင်မာပြီး စွမ်းအားမြင့်သည့် တပ်မတော်တစ်ရပ်ထူထောင်ထားသည့် နိုင်ငံအား မည်သည့်နိုင်ငံကမျှ မထိမိမြင်မပြုပေ။ ရန်စစ်စစ်ကားမှုလည်း မပြုလုပ်ပုံပေ။ ပြုလုပ်လာလျှင်လည်း ပြတ်ပြတ်သားသား တုံ့ပြန်နိုင်သည်ကို မြင်တွေ့နေရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုင်းပြည်ကာကွယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ သင်ခန်းစာများစွာရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အဓိကမှာ အင်အားတောင့်တင်းခိုင်မာသော တပ်မတော်ဖြစ်ဖို့လိုသည်။ စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီတိုးတက်သော တပ်မတော်တစ်ရပ်ဖြစ်လာအောင် တည်ဆောက်ရန်လိုသည်။ မျက်မှောက်ကာလ ပထဝီနိုင်ငံရေးအခြေအနေများအရ ခေတ်မီတပ်မတော် မဖြစ်မနေထူထောင်ရမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကာလတွင် တပ်မတော်အင်အား တောင့်တင်းခိုင်မာရေးအတွက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်(ကြည်း)ကို Standard Army အဖြစ် ဘက်ပေါင်းစုံမဟာဗျူဟာမြောက် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။ တပ်မတော်(ရေ)ကိုလည်း ရေငုပ်သင်္ဘောများပါ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းပေးပြီး တပ်မတော်သမိုင်းတွင် ကမ္ဘာ့ပေးပို့ပေးရေးထိုးရမည့် မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ အမိနိုင်ငံတော်၏ ဝေဟင်ပိုင်နက်၊ မြေပြင်ပိုင်နက်၊ ရေပြင်ပိုင်နက်တို့ကို ထိရောက်စွာကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ရန် စွမ်းအားမြှင့်တက်စုံသုံး လေယာဉ်များ၊ ရဟတ်ယာဉ်များ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းပေးပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် လွတ်လပ်ရေးနှင့်အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် တပ်မတော်အင်အားတောင့်တင်းခိုင်မာမှုသည် မရှိလျှင်မဖြစ်သည့် အဓိကစွမ်းအားစုဖြစ်သည်။ မြန်မာ့သမိုင်းတွင် တပ်မတော်အင်အား တောင့်တင်းခိုင်မာမှုမရှိသဖြင့် လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် သင်ခန်းစာရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင်လည်း တပ်မတော်၏အင်အားကို သွေးထိုးစမ်းလိုသည်များ ရှိနေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ တပ်မတော်ကို စွမ်းရည်ပြည့်ဝသည့် ခေတ်မီတပ်မတော်အဖြစ် ယခုအခါ တည်ဆောက်နေပြီဖြစ်၍ ကျရောက်လာမည့် မည်သည့်ရန်စွယ်အန္တရာယ်ကိုမျှ အမှုမထားဘဲ ရှင်းလင်းဖယ်ရှားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- ၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍတွင် တပ်မတော်က ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ရေး။
- ၂။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် အဓိကဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာပေါများဖွဲ့လုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်က တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံးနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၄။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာစေရေး၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။
- ၅။ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သော ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားအား ၂၇-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်သဖြင့် အဆိုပါနေ့ရက်တွင် ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ဘောဂသီရိမီးပွိုင့်မှ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ သိုက်ချောင်းလမ်းဆုံမီးပွိုင့်အထိ ယာဉ်သွားလာမှုအား နံနက် (၀၀:၀၅) အချိန်မှ(၁၀:၀၀) အချိန်ထိ ခေတ္တလမ်းပိတ်/လမ်းလွှဲဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သဖြင့် မော်တော်ယာဉ် မောင်းနှင်သွားလာနေကြသည့် ယာဉ်မောင်းများအနေဖြင့် ၎င်းနေ့တွင် နေပြည်တော်- ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ သိုက်ချောင်းလမ်းဆုံ မီးပွိုင့်မှ နိဗ္ဗာန်လမ်း(မြို့ပတ်လမ်း)အတိုင်း ခွာညိုပန်းအပိုင်း အထိ၊ ၎င်းမှ ရာဇသင်္ဂဟလမ်းအတိုင်း၊ ကုမုဒြာကြာပန်းအပိုင်း အထိ၊ ရာဇဌာနီလမ်းအတိုင်း ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ပန်းခင်းလမ်း မီးပွိုင့်-ဘောဂသီရိမီးပွိုင့်မှ တစ်ဆင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်းမှ လမ်းလွှဲမောင်းနှင်ပေးကြပါရန် သတိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

နေပြည်တော်ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၄ - ၃-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၈,၅၀၀	၁၈,၅၀၀	၀	၀
TMH	၂,၆၀၀	၂,၆၀၀					၂၅		၆၅,၀၀၀
FMI	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၁၃	၁၀၄,၀၀၀	EFR	၂,၆၅၀	၂,၆၅၀	၁၈၅	၄၉၀,၂၅၀
MTSH	၂,၈၀၀	၂,၈၅၀	၁,၀၄၀	၂,၉၂,၀၀၀	AMATA	၅,၁၀၀	၅,၁၀၀	၀	၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၀	၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၄

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၃၂၈.၇
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၇၇၈.၀	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၀၉.၆
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၁၉၅၂.၂	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၄၆၂.၄
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၂၇၉.၀၇	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၄၅.၇၉
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	=	၅၂.၈၉၃		
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၄၂၀.၄၃		
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၃.၂၈၇		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တနင်္သာရီ-မောတောင်လမ်းပေါ်ရှိ ဗောဓိကမ်းတံတားဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

မြတ် မတ် ၂၄ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော် နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအား ဖြင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် တနင်္သာရီမြို့နယ် တနင်္သာရီ-မောတောင်လမ်းပေါ်ရှိ အရှည် ၇၈၇ ပေရှိ ဗောဓိကမ်း တံတားဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါတံတား၌ ကိုဗစ်-၁၉ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်
အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်၊ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း တနင်္သာရီ-မောတောင်လမ်းပေါ်ရှိ ဗောဓိကမ်းတံတားဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ကုန်စည်စီးဆင်းမှုလွယ်ကူ ချောမွေ့စေရန်၊ လူမှုစီးပွားဘဝ

ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် မဟာမဲခေါင်ဒေသ စီးပွားရေး စင်္ကြံလမ်းမကြီးများနှင့် ချိတ်ဆက် ပြီး အာဆီယံဒေသတွင်း ကုန်စည်

ဦးယား၊ ဗီယက်နမ်တို့နှင့် ပင်လယ် ရေကြောင်းလမ်း၊ ရထားလမ်း၊ ကားလမ်းတို့ဖြင့် ချိတ်ဆက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက်

ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးရွှေလေးနှင့် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုတို့က တံတားတည် ဆောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။

တနင်္သာရီ-မောတောင်လမ်းပေါ်ရှိ ဝန်ချောင်းပေါ်တွင် တည်ဆောက် ထားပြီး တံတားအရှည် ၇၈၇ ပေ၊ R.C Concrete အမျိုးအစားဖြစ် သည်။ တံတား၏ Foundation အပိုင်း ကို Bored Pile Foundation ဖြင့် တည်ဆောက်ပြီး Super Structure အပိုင်းကို P.C Girder & R.C Slab တို့ဖြင့် တည်ဆောက် ထားကာ တံတား၏ခံနိုင်ရည်မှာ တန် ၆၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့ ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်ရှိ ဆီအုန်းပင်များ စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီး များ၊ စစ်ဘက်၊ နယ်ဘက်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့မှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသည့် ဧည့်သည်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်နှင့် ခရီး သွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်တို့ကို ဆက်သွယ် ပေးလျက်ရှိသည့် ဘုရားကြီး-မော်လမြိုင်-မြိတ်- ဘုတ်ပြင်း-ကော့သောင်းလမ်း (အာဆီယံလမ်းမကြီး အမှတ်-၁၁) ကို အာဆီယံလမ်းမကြီးများ၏ လမ်းအဆင့်အတန်း သတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ရာနှုန်းပြည့်

စီးဆင်းမှု လွယ်ကူလျင်မြန်စေ ခြင်း၊ ဒေသအတွင်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင် ခြင်းစသည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွက် များစွာအကျိုးကျေးဇူး များ ရရှိစေမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ချိတ်ဆက်သွားမည့် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီးတွင် အကောင်အထည်ဖော်မည့်ထားဝယ် စီးပွားရေးအထူးဇုန်သည် မြန်မာ နိုင်ငံ၏အကြီးဆုံးအထူးစီးပွားရေး ဇုန်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ထိုင်း၊ ကမ္ဘော

နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ဘဝ ချမ်းမြေ့ပျော်ရွှင်စေရန် နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် ကောင်းမွန်သော ရည်မှန်းချက်၊ ဦးတည်ချက်များကို ကြိုးပမ်းပုံဖော်လျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုများက လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်ကို အခြေ ခံသောပြည်ထောင်စုတည်ဆောက် ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး စသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် ပိုမို

ထို့နောက် ဗောဓိကမ်းတံတား ကိုပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးရွှေလေး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးတို့က ဖဲကြိုး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြ သည်။

ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်

ယင်းနောက် ဗောဓိကမ်းတံတား ကမ္ဘည်းမော်ကွန်းကျောက်စာတိုင် ကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းက စက်ခလုတ် နှိပ်ဖွင့်လှစ်၍ အမွှေးနံ့သာရည် ပက်ဖျန်းပေးပြီး တံတားအား ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုသည်။

ခံနိုင်ရည် တန် ၆၀

ဗောဓိကမ်း တံတားသည် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် တနင်္သာရီမြို့နယ်

ရှင်းလင်းတင်ပြ ယင်းနောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့ အား ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆီအုန်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ကုမ္ပဏီများမှ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက အဆိုပါ စက်ရုံရှိ ရိပ်သာ၌ ဆီအုန်းပင်များ စိုက်ပျိုးမှုအခြေအနေ၊ ဆီကြမ်း ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေနှင့် စက်ရုံ လည်ပတ်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ အပေါ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း က ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် ပေးပြီး ဆီအုန်းပင်များ စိုက်ပျိုး ထားရှိမှုအခြေအနေကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂတို့အကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၄ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဦးအောင်နိုင်ဦးသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပ အာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂတို့အကြား စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ရေး အတွက် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ အကြီးအကဲ Mr. Andrey DIANSKY ဦးဆောင်သော စီးပွားရေးကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ကို ရုံးအမှတ်(၁)ဝန်ကြီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး
 တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေး ကော်မရှင်တို့အကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးမြှင့်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စာချုပ် လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးရေးကိစ္စနှင့် အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိကဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပ ပြီး နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးရှိမည့် စီးပွားရေး

ကဏ္ဍများနှင့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေး သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က လက်ရှိနိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီက ချမှတ်ထားသော စီးပွားရေး ဦးတည်ချက်များနှင့်အညီ ကမ္ဘာ့ ကပ်ရောဂါကြောင့် သက်ရောက်ခဲ့သည့် မြန်မာ့စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် ဦးမော့လာစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရက ဦးစားပေးကဏ္ဍအလိုက် ပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် အခြေအနေများ၊ ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂ ဒေသ၏ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများရှိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ က မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မည့် အလားအလာရှိသော စီးပွားရေးနယ်ပယ် များနှင့် ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး သည်။

ထို့နောက် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေး ကော်မရှင်(EEC) မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စီးပွားရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များက ဦးစားပေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုသည့် စီးပွားရေးကဏ္ဍများနှင့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်း



များ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် EEC အကြား အနာဂတ်တွင် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင် (EEC) သည် ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၊ ဘယ်လာရစ်နိုင်ငံ၊ အာမေးနီးယားနိုင်ငံ၊ ကာဇက်စတန်နိုင်ငံ နှင့် ကာဂျစ်စတန်နိုင်ငံ ငါးနိုင်ငံဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေး သမဂ္ဂ(EAEU)၏ ဦးဆောင်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပြီး အကောက်ခွန်သမဂ္ဂပုံစံဖြင့် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂ (EAEU) သည် အာဆီယံ နှင့်လည်း စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန(ယဉ်ကျေးမှု)၏ နှစ်(၇၀)မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန (ယဉ်ကျေးမှု)၏ နှစ်(၇၀)မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ညနေပိုင်းက နေပြည်တော် ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန ယဉ်ကျေးမှုရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးထွန်းအံ့၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်ဦး နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံ၏ဂုဏ်ပုဒ်ကို ညွှန်းပြုဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ၁၉၅၂ ခုနှစ် မတ် ၂၂ ရက်တွင် “ပြည်ထောင်စု ယဉ်ကျေးမှုဌာန” အမည်ဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ထို့နောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယဉ်ကျေးမှု ဌာနအနေဖြင့် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေ ရေး၊ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းတာဝန် များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ



ကြောင်း။ ပန်တျာနှင့် ပန်းချီပန်းပုကျောင်းများမှလည်း ပန်တျာဘွဲ့ခံ ထင်ရှားသော သဘင်အနုပညာရှင်များ ဆိုင်း၊ စောင်း၊ စန္ဒရား၊ တယော၊ နှဲ၊ ပတ္တလား အစ ရှိသည့် အတီးပညာရှင်များ၊ အဆိုပညာရှင်များ မြောက်မြားစွာ ပေါ်ထွန်းခဲ့ပြီး ပန်းချီပန်းပုနယ်ပယ် တွင် အောင်မြင်ထင်ရှား၊ စံပြုလောက်သည့် အနုပညာရှင်ပေါင်း မြောက်မြားစွာကိုလည်း မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဌာနတွင်း လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျောသား ရင်သားမခွဲခြားဘဲ မိဘနှင့် သားသမီးသဖွယ် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှု ရေးရာကဏ္ဍများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များနှင့် အမျိုးသားရေး လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်

ခိုင်မာရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ သမိုင်းဝင် ရှေးဟောင်း ဒေသများ၊ အဆောက်အအုံများနှင့် ပစ္စည်းများ စသည့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များ ရှာဖွေဖော်ထုတ် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် တစ်ဆက် တစ်စပ်တည်းသော ခိုင်မာသည့် မြန်မာ့သမိုင်းစဉ် ဖော်ထုတ်ရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ၊ စာပေအမွေအနှစ်များ၊ အထောက် အထားအချက်အလက်များ စုဆောင်းထိန်းသိမ်း ဝန်ဆောင်မှုပေးရာ ပြတိုက်နှင့် စာကြည့်တိုက်များ ကိုဗဟိုဌာနအဖြစ်ရပ်တည်၍သတင်းအချက်အလက် များအား ဝန်ဆောင်မှုပေးရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုဘာသာရပ်ဆိုင်ရာများ ကျွမ်းကျင်သူ များ မွေးထုတ်ပေးရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း စသည့် မူဝါဒများအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ထူးချွန်ဆုရဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ပြု ဆုငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး တေးသံသားများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးအကြို လူထုလှုပ်ရှားမှုဖြင့် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးမည့်မြေနေရာ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



နေပြည်တော် မတ် ၂၄ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင်

လယ်ဝေးမြို့နယ် ရန်အောင်မြေကြီးပိုင်း အကွက်အမှတ်(၁၃)ရှိ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးအကြို လူထုလှုပ်ရှားမှုဖြင့် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးမည့် မြေနေရာ ၆ ဒသမ ၈ ဧကကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား

ရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပန္နက်စိုက်ထူပြီးစီးမှု၊ ကျင်းတူးခြင်း၊ နွားချေး၊ မြေဆွေးထည့်ခြင်း၊ ကျင်းဖို့ခြင်း ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ၊ မြေပြိုရေတိုက်စားနိုင်သည့်နေရာများတွင် ဗာတီဗာမြက် စိုက်ပျိုးမည့် အခြေအနေ၊ ကွန်တိုကန်သင်းအလိုက် သရုပ်ပြစိုက်ပျိုးမည့် အစီအစဉ်၊ ကျောက်စီနန်းထိန်းတပ်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများအား ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အကွက်အလိုက်၊ လိုင်း အလိုက် ပန္နက်စိုက်ထူထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ အဆိုပါ မြေနေရာတွင် အမြင့်နှစ်ပေနှင့်အထက် အရိပ်ရပင်၊ ဝါးပင်၊ သစ်တောပင် စုစုပေါင်းအပင် ၃၆၇၂ ပင်အား စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးအကြို လူထုလှုပ်ရှားမှု သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်းကို လာမည့် မေလ နှင့် ဇွန်လများအတွင်း ပျိုးပင်ပေါင်း ၂၂၇၂၂ ပင် စိုက်ပျိုးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရေကြောင်းသတိပေးချက် ထုတ်ပြန်

၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၏ ရေနံရှာဖွေရေးဖော်လုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော POSCO International Corporation(Myanmar E&P) ကုမ္ပဏီသည် ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်းတွင် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၌ အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အသင့်စောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိသော ရေယာဉ်များ ခေတ္တရပ်နားနိုင်ရန် (Temporary Remote Mooring Buoy)ရွှေ့လျားဖော်ယာဉ်များ မည့်တည်နေရာကို ဖော်ပြသည့် Coordinate များ ဖြစ်သော Object Mooring Buoy မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၉ ဒီဂရီ ၅၅ မိနစ် ၂၅.၇၆ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၂ ဒီဂရီ ၂၇ မိနစ် ၂၉ ဒီမီ ၅၀ စက္ကန့်တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၅ ရက်နေ့အထိ လုပ်ငန်းခွင်ရေယာဉ်များမည့်တည်

ဖြစ်ပါသည်။
၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်းတွင် အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အသင့်စောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိသော ရေယာဉ်များ ခေတ္တရပ်နားနိုင်ရန် (Temporary Remote Mooring Buoy) ရွှေ့လျားဖော်ယာဉ်များ ချထားစဉ် ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းနှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထက်ဖော်ပြပါတည်နေရာများမှ လေးကီလိုမီတာပတ်လည်အတွင်းအား ရေကြောင်းသတိပေးချက် (Notice to Mariners) ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပါ၍ သင်္ဘောကြီး၊ ငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ်သမ္ဗန်များ ဖြတ်သန်းသွားလာခြင်း၊ ကျောက်ချရပ်နားထားခြင်း၊ ငါးဖမ်းဆီးခြင်းနှင့် ငါးဖမ်းကိရိယာများချထားခြင်း မပြုလုပ်ကြရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

ဥပဒေအရ စေတီမြတ်ကြီးတွင် တတိယအကြိမ် ရွှေစင်ရွှေပြားများ ကပ်လှူပူဇော်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရခိုင် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်ရှိ ဥပဒေအရ စေတီမြတ်ကြီးအား ရဟန်းရှင်လူပြည်သူအများ ဖူးမြော်ကြည်ညိုရသကဲ့သို့ ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဥပဒေအရ စေတီမြတ်ကြီးအား ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပြည်သူတို့မှ သဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာ ပူးပေါင်းလှူဒါန်းပူဇော်တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ရာ စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ကြာနုအောက်ခြေအထိ ရွှေစင်ရွှေပြားများ ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့သည်။
စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ဖောင်းရစ်သုံးခုအနက် အပေါ်ပိုင်းတတိယဖောင်းရစ်နှင့် ဒုတိယဖောင်းရစ် သုံးပေအထိ ဧရိယာ ၂၂၈၀ ဒသမ ၀၃ စတုရန်းပေအား ရွှေစင်ရွှေပြား ၂၅၅၄ ချပ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကျန်ရှိနေသော ဒုတိယဖောင်းရစ်ဧရိယာ ၂၂၀၀ ဒသမ ၉၆ စတုရန်းပေအား ရွှေစင်ရွှေပြား ၂၂၃၂ ချပ်ဖြင့်

လည်းကောင်း ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
ယခုအခါ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ကျန်သော ပထမဖောင်းရစ်ဧရိယာ ၂၆၀၄ စတုရန်းပေအား ရွှေစင်ရွှေပြားများ ကပ်လှူပူဇော်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိရာ ရွှေစင်ပြားတစ်ချပ် (အရွယ် တစ်ပေ x တစ်ပေ) (အလေးချိန်ရွှေတစ်ကျပ်သား)၏ ကုန်ကျစရိတ်မှာ ၁၆၀၀၀၀ (ကျပ်တစ်ဆယ်ခြောက်သိန်းတိတိ) ဖြစ်ပါသဖြင့် လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းဖြစ်စေ၊ အသင်းအဖွဲ့လိုက်ဖြစ်စေ၊ ဌာနအလိုက်ဖြစ်စေ ပါဝင်လှူဒါန်းကုသိုလ်ယူနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကုသိုလ်ပါဝင်လှူဒါန်းလိုပါက နေပြည်တော်သာသနာရေးမှူးရုံး(ဖုန်း) ၀၆၇-၅၅၀၀၈၃၊ ဥပဒေအရ စေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့ (ဖုန်း) ၀၆၇-၂၁၂၁၇၊ ၀၉-၅၁၃၅၆၉၈၊ ၀၉-၂၅၀၇၉၇၇၇၂၊ ၀၉-၂၅၀၇၉၇၄၄၁၊ ၀၉-၄၉၂၀၄၃၁၀၊ ၀၉-၄၅၂၄၇၈၈၉ တို့သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
JUU

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအမျိုးသမီးကော်မတီ (၁/၂၀၂၂) အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီ (၁/၂၀၂၂) အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ Hybrid ပုံစံဖြင့် ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအမျိုးသမီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအမျိုးသမီးကော်မတီကို ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး မူဝါဒ(၄)ရပ်၊ လုပ်ငန်းတာဝန်(၇)ရပ် ချမှတ်၍ အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရဌာနအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို အမျိုးသမီးအရေးတက်ကြွစွာလှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်နေကြသည့် အမျိုးသမီးအဖွဲ့များကိုလည်း ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားရှိကြောင်း၊ ဒေသအလိုက် အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ၁၅ ခု၊ ခရိုင် ၇၄ ခု၊ မြို့နယ် ၃၃၀ တို့တွင် အမျိုးသမီးကော်မတီများကို ဒေသအဆင့်ဆင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်ကြောင်း။
မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီနှင့်



တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အမျိုးသမီးကော်မတီများအကြား သက်ဆိုင်ရာဒေသအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တစ်နှစ်လျှင် အစည်းအဝေးနှစ်ကြိမ် ကျင်းပဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၊ ဒေသအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် လိုအပ်သည့် ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်မှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (National Strategic Plan for the

Advancement of Women-NSPAW) (၂၀၁၃-၂၀၂၂) ကို လုပ်ငန်းဧရိယာ(၁၂) ရပ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ NSPAW Phase I ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး NSPAW Phase II ကို ရေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက်လည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ NSPAW အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် အဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းထားသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အမျိုးသမီးကော်မတီများ၏ စွမ်းရည်များသည် များစွာအရေးကြီးကြောင်း၊ အမျိုးသမီးများ၏ဘဝကို အားပေးမြှင့်တင်ခြင်းသည် ၎င်းတို့၏ မိသားစုကို တိုးတက်စေခြင်းဖြစ်သလို စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တန်းတူညီမျှမှုတို့ကိုပါ ထပ်ဆင့်ရရှိစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အမျိုးသမီးများကို အမျိုးသားများနှင့် တန်းတူညီမျှသော အခွင့်အရေးများ

ရရှိစေရန် ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှမှုနှင့် အမျိုးသမီးအခွင့်အရေးများ သိရှိစေရန် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအမျိုးသမီးကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးအောင်ထွန်းခိုင်က အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။
ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအမျိုးသမီးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီ (၁/၂၀၂၂) အစည်းအဝေး၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များအား ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။
ယင်းနောက် နေပြည်တော် အမျိုးသမီးကော်မတီနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အမျိုးသမီးကော်မတီများ၏ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူးများက သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီဝင်များက ကဏ္ဍအလိုက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံနယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့များအကြား တပ်ရင်းမှူးအဆင့် အလံတင်အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့များအကြား တပ်ရင်းမှူးအဆင့် အလံတင်အစည်းအဝေးကို မတ် ၂၃ ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ၁၀ နာရီခွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ မောင်တောမြို့ လူဝင်/ထွက်စစ်ဆေးရေးစခန်း (POE) ရှိ မောင်တောနယ်စပ်ဆက်ဆံရေးရုံး၌ ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမှတ် (၁) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ယာယီ ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကျော်နိုင်စိုး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် ၁၀ ဦးအဖွဲ့နှင့် အမှတ် (၂) ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နယ်ခြားစောင့်တပ် (တက္ကနာဖွဲ့)မှ တပ်ရင်းမှူး Lt. Col. Sheikh Khalid Mohammad Iftekhar ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် ၁၂ ဦးအဖွဲ့တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
အစည်းအဝေးတွင် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသအတွင်း နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မှုခင်းများမဖြစ်ပွားစေရေး၊ တရား

မဝင် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်မှုများကို တားဆီးထိန်းသိမ်းပေးရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ နယ်စပ်ဒေသလုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့များအကြား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းဖလှယ်ပေးရေး၊ နယ်စပ်ဒေသနေပြည်သူများကို အသိပညာပေးရေး၊ ARSA နှင့် RSO အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက နယ်နိမိတ်မျဉ်းကို တရားမဝင် ဖြတ်ကျော်၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းကျူးလွန်သော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းဥပဒေနှင့် အညီအရေးယူခဲ့ပြီးဖြစ်သော ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသား ၄၁ ဦးကို အမှတ် (၁) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ အမှတ် (၂) ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နယ်ခြားစောင့်တပ်(တက္ကနာဖွဲ့) သို့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ စနစ်တကျ ပြည်နှင့်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ခိုင်မြဲတဲ့မူဝါဒ၊ နွေးထွေးတဲ့စိတ်ဓာတ်နဲ့ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

ယနေ့ကမ္ဘာပေါ်မှာ နိုင်ငံတွေအချင်းချင်း ဒေသအလိုက်သော်လည်းကောင်း၊ မူဝါဒအရသော်လည်းကောင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များစွာဟာ အသွင်သဏ္ဍာန်အမျိုးမျိုးနဲ့ရှိနေကြပါတယ်။ ဒါဟာ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု(Multilateralism) ရဲ့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုလည်းဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတွေဟာ ဘာဖြစ်လို့ အခုလိုအစုအဖွဲ့အလိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြတာလဲဆိုတာ သိသင့်တဲ့မေးခွန်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။

ဝင်းဇေယျာထွန်း

နိုင်ငံတွေနဲ့လူသားတွေရဲ့ သဘောသဘာဝဟာ နေရာတော်တော်များများ ဆင်တူမှုရှိပါတယ်။ လူဟာတစ်ဦးတည်း တစ်ယောက်တည်းနေလို့မရဘဲ အသိုင်းအဝိုင်းနဲ့နေမှအဆင်ပြေသလို နိုင်ငံတွေဟာလည်း တစ်နိုင်တည်းနေလို့မရပါဘူး။ အသိုင်းအဝိုင်းဆိုတာလိုအပ်ပါတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ လူတစ်ယောက်တည်း အရာအားလုံး မတတ်ကျွမ်းနိုင်ပါဘူး။ အခြားသူတွေရဲ့ အကူအညီလိုအပ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတွေလည်း ဒီအတိုင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေနဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် အေးချမ်းဖွံ့ဖြိုးစည်ပင်တဲ့ လူ့ဘောင်ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုကို တည်ထောင်ပေးဖို့ဆိုရင် အရင်းအမြစ်များစွာ လိုအပ်ပါတယ်။ အချို့အရင်းအမြစ်တွေကို နိုင်ငံအတွင်းမှာ ထုတ်ယူသုံးစွဲလို့ရပေမယ့် နိုင်ငံအတွင်းမှာမရှိတဲ့ အရင်းအမြစ်တွေ၊ အကူအညီတွေ၊ နည်းပညာတွေကိုတော့ အခြားနိုင်ငံတွေဆီက ရယူဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အချို့သောကိစ္စရပ်တွေ၊ အခက်အခဲတွေဟာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်းဖြေရှင်းလို့မရပါဘူး။ နိုင်ငံအများက အစုအဖွဲ့နဲ့ဖြေရှင်းမှ အောင်မြင်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်း၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မှုဆင်း နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး နှိမ်နင်းမှုလုပ်ငန်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းမှုလုပ်ငန်း အစရှိသည်ဖြစ်ပါတယ်။



ဖြစ်လို့ အခုနှစ်ဆိုရင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသက်တမ်း ခြောက်နှစ်ပြည့်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ အခြားသောပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်တွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင်တော့ သက်တမ်းအနုငယ်ဆုံး လုပ်ငန်းစဉ်လို့ ပြောလို့ရပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ အချိန်တိုအတွင်းမှာ လျင်မြန်တဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အရှိန်အဟုန်ကိုရရှိခဲ့ပြီး ဒေသတွင်း ပြည်သူတွေအတွက် လက်တွေ့အကျိုးရှိစေတဲ့ အောင်မြင်မှုတွေကို ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့တယ်ဆိုတာကိုတော့ ဘယ်သူကမှ မမြင်နိုင်ပါဘူး။

လုပ်ငန်းတွေအနီးကပ်အကောင်အထည်ဖော်မယ့် အတွင်းရေးမှူးရုံး/ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့တွေ ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုလိုလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်မှုတွေကို လျင်မြန်ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အထူးရန်ပုံငွေတစ်ရပ်ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃၀၀ နဲ့ တည်ထောင်ထားရှိပါတယ်။ ဒီရန်ပုံငွေကို တရုတ်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်းက မတည်ထူထောင်ထားတာဖြစ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေကတင်ပြလာတဲ့ အသေးစားနဲ့အလတ်စား စီမံကိန်းတွေအကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ အသုံးပြုပါတယ်။ ဒီအချက်တွေဟာ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအနေနဲ့ လက်ရှိအချိန်မှာရရှိနေတဲ့ အရည်အသွေးပိုင်းဆိုင်ရာအညွှန်းကိန်း (Qualitative Index)တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

စီမံကိန်းပေါင်း ၅၄၅ ခုကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီကိန်းဂဏန်းတွေဟာ ဒေသတွင်းမှာရှိတဲ့ ဘယ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်ကမှ လိုက်လံမီတဲ့အချက်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံဟာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကစလို့ ယနေ့အထိ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အထူးရန်ပုံငွေအောက်က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၂ ဒသမ ၄ သန်း တန်ဖိုးရှိ စီမံကိန်း စုစုပေါင်း ၇၃ ခု ရရှိအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါတယ်။ ထင်ရှားတဲ့ စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနကရရှိခဲ့တဲ့ “ဇီဝလုံခြုံမှု အဆင့်(၃)ရှိတဲ့ ဓာတ်ခွဲခန်း (Bio safety Level-3 Laboratory project)” တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းဖြစ်ပါတယ်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၅ သန်းခန့်တန်ဖိုးရှိတဲ့ ဒီဓာတ်ခွဲခန်းကြီး တည်ဆောက်ပြီးစီးရင် မြန်မာနိုင်ငံမှာ မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတွေကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွေ ပိုမိုပေးအပ်သွားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဘာလို့အခုလိုအောင်မြင်ခဲ့သလဲ အကျိုးတရားတိုင်းရဲ့ နောက်ကွယ်မှာ အကြောင်းတရားတွေရှိပါတယ်။ အောင်မြင်မှုဆိုတာ မှန်ကန်တဲ့ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုမရှိဘဲ မရနိုင်ပါဘူး။ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အချိန်တိုအတွင်း အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တဲ့ အဓိကအချက်ကြီးတွေရှိပါတယ်။

မူဝါဒ(၇)ရပ် ပထမအချက်က လုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေရဲ့ ယုံကြည်မှုပါ။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ် စတင်တည်ထောင်စဉ်မှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းတွေမှာ

မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအား နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်တွေရဲ့ အောင်မြင်မှုကို လက်ဆုပ်လက်ကိုင်ပြနိုင်တဲ့ ရလဒ်တွေနဲ့ တိုင်းတာလေ့ရှိပါတယ်။ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ ဖွဲ့စည်းမှုပိုင်းမှာဆိုရင် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးအဆင့်အစည်းအဝေး၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးအစရှိတဲ့ အဆင့်ဆင့်သော လုပ်ငန်းစဉ်တွေ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာစင်တာတွေ ထူထောင်နိုင်ခဲ့တဲ့အပြင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံစီမှာလည်း

နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေရဲ့ လုပ်ငန်းအောင်မြင်မှုကိုတိုင်းတာနိုင်တဲ့ အခြားအချက်က အရေးအတွက်ပိုင်းဆိုင်ရာ အညွှန်းကိန်းဖြစ်ပါတယ်။ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ ခြောက်နှစ်တာ အချိန်တိုကာလအတွင်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ခြောက်နိုင်ငံမှာ

အခြေခံရမယ့် မူဝါဒ(၇)ရပ်ကို ချမှတ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီမူဝါဒတွေကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့မှာ ကျင်းပတဲ့ ပထမအကြိမ် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးက ထုတ်ပြန်တဲ့ “ဆန်းယုကြေညာစာတမ်း” မှာ အတိအလင်းဖော်ပြသတ်မှတ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းမူဝါဒတွေကတော့ တူညီဆန္ဒ (Consensus)၊ ညီတူညီမျှရှိမှု (Equality)၊ အပြန်အလှန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု (Mutual consultation and coordination)၊ မိမိဆန္ဒအလျောက် ပါဝင်မှု (Voluntarism)၊ စုပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု (Common contribution)၊ အကျိုးအမြတ်များ မျှဝေခံစားမှု (Shared benefits)၊ ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်စာတမ်းနှင့် နိုင်ငံတကာဥပဒေများကို လေးစားမှု (Respect for the United Nations Charter and international laws) တို့ပဲဖြစ်ကြပါတယ်။ ဒီမူဝါဒတွေဟာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်အောင်မြင်မှုအတွက် အလွန်အရေးပါပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေရဲ့ ယုံကြည်မှုရရှိအောင် ဒီမူဝါဒတွေက ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်ပေးနေလို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီမူဝါဒတွေကို သေသေချာချာ သုံးသပ်ကြည့်မယ်ဆိုရင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာကို အပြည့်အဝလေးစားတဲ့အပြင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေကို အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံပီသစွာ လွတ်လပ်စွာဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်အပြည့်အဝ ပေးထားတာကိုလည်း တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

နောက်အချက်တစ်ခုက မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ခြောက်နိုင်ငံလုံးရဲ့ တူညီဆန္ဒ (consensus)မပါဘဲ ဘယ်လိုဆုံးဖြတ်ချက်ကိုမှမချပါဘူး။ ဒါဟာ နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ သိပ်ကိုအရေးကြီးပြီး အလွန်လက်တွေ့ကျတဲ့မူဝါဒဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာပြောရရင် လုပ်ငန်းတစ်ခုဟာ အချို့သောနိုင်ငံတွေအတွက်အဆင်ပြေပြီး အချို့သောနိုင်ငံတွေအတွက် အဆင်မပြေတဲ့အခြေအနေမျိုးဟာ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိတဲ့ အခြေအနေတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ အရေးကြီးတာက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်အနေနဲ့ ဘယ်လိုကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်လဲဆိုတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ခြောက်နိုင်ငံအနက် တစ်နိုင်ငံသဘောမတူရင် အဲဒီလုပ်ငန်းကို မဆောင်ရွက်ပါဘူး။ အဲဒီဆုံးဖြတ်ချက်ကို မချမှတ်ပါဘူး။ သဘောမတူတဲ့ နိုင်ငံကိုလည်း အုပ်စုဖွဲ့အနိုင်ကျင့်တာ၊ ဖိအားပေးတာတွေမရှိပါဘူး။

- ဒီမူဝါဒတွေကို သေသေချာချာ သုံးသပ်ကြည့်မယ်ဆိုရင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာကို အပြည့်အဝလေးစားတဲ့အပြင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေကို အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံပီသစွာ လွတ်လပ်စွာဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့် အပြည့်အဝပေးထားတာကိုလည်း တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်
- နောက်အချက်တစ်ခုက မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံခြောက်နိုင်ငံလုံးရဲ့ တူညီဆန္ဒ (consensus)မပါဘဲ ဘယ်လိုဆုံးဖြတ်ချက်ကိုမှ မချပါဘူး။ ဒါဟာ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ သိပ်ကိုအရေးကြီးပြီး အလွန်လက်တွေ့ကျတဲ့မူဝါဒဖြစ်

ဆီးနှင်းနှင့် တောင်တန်းဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ (၁၁) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ညီလာခံ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
 ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဌေးအောင်သည် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် (UNWTO)၏ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ကျင်းပသော “ဆီးနှင်းနှင့် တောင်တန်းဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ (၁၁) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ညီလာခံ” သို့ ဝန်ကြီးဌာန နီလာခန်းမမှ Virtual စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်သည်။



ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍဈေးကွက်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်မှုဌာနအကြီးအကဲနှင့် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂစားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့၊ စီမံကိန်းညှိနှိုင်းရေးမှူးတို့က ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂစားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့၏ ရေရှည်တည်တံ့သော တောင်တန်းဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်း အစီရင်ခံစာအပေါ် သုံးသပ်ချက်များအား ဆွေးနွေး သည်။

ညီလာခံကို ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်ရာတွင် ခရီးသွားဧည့်သည်များ လိုက်နာရမည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ခရီးသွားအရင်းအမြစ်များ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုက်နာရမည့်အချက်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ ရေရှည်တည်တံ့မှုနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာပြောင်းလဲအသုံးပြုမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ မတ် ၂၃ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ နှစ်ရက်တာ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

မြို့တော်ဝန်၊ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် အန်ဒိုရာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးတို့က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးပြောကြား
 ယင်းနောက် ညီလာခံ၏ ပထမနေ့အစီအစဉ်အရ အဆင့်မြင့်စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်တွင် အန်ဒိုရာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး၊ ကာဇက်စတန်နိုင်ငံ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အားကစားဝန်ကြီး၊ ဆလိုဗေးနီးယားနိုင်ငံ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် နည်းပညာဌာန State of Secretary၊ စပိန်နိုင်ငံ ခရီးသွားဌာန State of Secretary နှင့် ဂရိနိုင်ငံခရီးသွားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က တောင်တန်းဒေသခရီးစဉ်ဒေသများပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးပြောကြားရာတွင်

ရသည့် စိန်ခေါ်မှုများအနေဖြင့် နှစ်ပတ်လည်ခရီးစဉ်ဒေသဖြစ်ရေးနှင့် ပတ်သက်သည့်ကိစ္စ၊ The International Year of Sustainable Mountain Development 2022 ဆိုင်ရာကိစ္စ၊ တောင်တန်းဒေသ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များ၊ တောင်တန်းဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်းဆွဲဆောင်မှုများနှင့် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စ၊ ဝန်ဆောင်မှုပေးရာတွင် အဆင့်မီစွာ ပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက်

သင်တန်းအစီအစဉ်များဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စ၊ ဆီးနှင်းနှင့် တောင်တန်းဆိုင်ရာခရီးစဉ်များတွင် အသုံးပြုသည့် လိုအပ်သော ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ဆီးနှင်းနှင့် တောင်တန်းဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်းအား သဘာဝအရင်းအမြစ်များနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှင်းလျှောစီး အပန်းဖြေစခန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် နည်းလမ်းများ၊ ဆီးနှင်းရှုခင်းများ ကြည့်ရှုနိုင်သည့်နေရာများ၊ နှင်းလျှောစီးအပန်းဖြေစခန်းများတွင် ဝန်ဆောင်မှုအရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို သက်ဆိုင်ရာ

ခရီးစဉ်ဒေသစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ထိခိုက်နိုင်မှုများနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် ဒေသများအတွက် အကျိုးရှိ၊ မရှိ အစရှိသည့် အချက်များ၊ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နည်းလမ်းများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေး
 ဆက်လက်၍ အန်ဒိုရာတယ်လီကွန်း၏ ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာဌာန မန်နေဂျာက မိုဘိုင်းဒေတာနှင့် လေ့လာချက်များအရ ရရှိထားသော အချက်အလက်များမှတစ်ဆင့် တောင်တန်းဒေသ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ရေရှည်တည်တံ့ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် Big Data အသုံးပြုမှုများအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ ဩစတြေးလျ၊ စပိန်၊ အန်ဒိုရာနှင့် နော်ဝေနိုင်ငံတို့မှ နည်းပညာကုမ္ပဏီများက ဒစ်ဂျစ်တယ် နည်းပညာပြောင်းလဲလာမှုနှင့် အနာဂတ် ခရီးသွားလုပ်ငန်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် နည်းပညာများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုလာခြင်းကိစ္စများကိုလည်းကောင်း၊ ကမ္ဘာ့

ဒုတိယနေ့အစီအစဉ်
 ညီလာခံ ဒုတိယနေ့အစီအစဉ်တွင် အီတလီ၊ အန်ဒိုရာ၊ ဂရိနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံတို့မှ အစားအသောက်ဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတာဝန်ရှိသူများက အစားအသောက်ဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် စားနပ်ရိက္ခာလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို လည်းကောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆန်းသစ်တီထွင်သော အတွေ့အကြုံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြင်သစ်နှင့် အန်ဒိုရာနိုင်ငံတို့မှ လည်းကောင်း၊ ဗြိတိန်၊ အန်ဒိုရာနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံတို့မှ တာဝန်သိ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ခရီးစဉ်ဒေသများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် စီမံအုပ်ချုပ်မှု၊ အလုပ်အကိုင် ဖန်တီးနိုင်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် တိုးတက်လာစေရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ အစရှိသော ခေါင်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ညီလာခံပိတ်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ကာနီလိုမြို့တော်ဝန်၊ အန်းကန်မြို့တော်ဝန်၊ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၏ ဥရောပဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် အန်ဒိုရာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးတို့က နိဂုံးချုပ်အမှာစကားများ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

★ စာမျက်နှာ ၆ မှ
 ဒီလိုဖြစ်အောင် အထက်မှာ တင်ပြခဲ့တဲ့ မူဝါဒ(၇)ရပ်က ထိန်းသိမ်းထားပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လက်တွေ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ရာမှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေရဲ့ ပြည်တွင်း ဥပဒေတွေကို လေးစားလိုက်နာရမယ် ဆိုတဲ့အချက်ကိုလည်း အလေးထား ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒီအချက်ဟာ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအသိုင်းအဝိုင်းမှာ တစ်ဖွဲ့ထူးခြားစေတဲ့အချက်လည်းဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က ညီတူညီမျှမှု (Equality)ပါ။ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရဲ့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေကို ကြည့်လိုက်ရင် တစ်နိုင်ငံချင်းစီရဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ စစ်ရေးအင်အားတွေ ကွဲပြားတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်အောက်မှာ တော့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေအားလုံးက တန်းတူပါပဲ။ များသောအားဖြင့် ဒီလို နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့တဲ့နိုင်ငံက သူတို့ဆန္ဒကိုပဲ ဦးစားပေးပြီး

ဆောင်ရွက်တာ၊ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့တဲ့ နိုင်ငံရဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အသားပေးတဲ့ စည်းမျဉ်းတွေရေးဆွဲတာဟာ နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအသိုင်းအဝိုင်းမှာပြုလုပ်လေ့ရှိတဲ့ကိစ္စရပ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ ဒီလိုမရှိပါဘူး။ ရန်ပုံငွေအဓိကထောက်ပံ့တဲ့ တရုတ်နိုင်ငံက လုပ်ငန်းတစ်ခု လုပ်ချင်တယ်ဆိုရင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေကို ဦးစွာတိုင်ပင်ပါ တယ်။ သဘောထားမှတ်ချက်တောင်းခံပါတယ်။ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ခြောက်နိုင်ငံလုံးရဲ့ တူညီဆန္ဒ (Consensus)ရမှာ တစ်နည်းအားဖြင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေ အားလုံးသဘောတူမှု လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ တင်ပြလိုတာက စည်းမျဉ်းတွေ ဘယ်လောက်ပဲရှိရှိ လိုက်နာလိုတဲ့စိတ်ရှိမှ၊ အလေးထားမှ ဒီစည်းမျဉ်းတွေဟာ တန်ဖိုးရှိတာပါ။ နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းတွေဆောင်ရွက်ရာမှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေ သဘောထားကွဲလွဲတာ ရှောင်လွှဲလို့မရတဲ့ သဘာဝတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုအခြေအနေမှာ အထူးသဖြင့် အချို့သောအင်အားကြီးတဲ့နိုင်ငံကြီးတွေ

က သူတို့လုပ်လိုတဲ့ကိစ္စကို သဘောမတူတဲ့ နိုင်ငံငယ်တွေကို ပညာသားပါပါ နောက်ကွယ်က ဖိအားပေးတာ၊ အခြားနိုင်ငံတွေကို စည်းရုံးအုပ်စုဖွဲ့စေပြီး ဖိအားပေးအကျပ်ကိုင်တာတွေကလည်း နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နယ်ပယ်မှာ မဆန်းတဲ့ဖြစ်ရပ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ ဒီလိုဖြစ်စဉ်မျိုး မရှိပါဘူး။ နိုင်ငံကြီးဖြစ်လို့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေကို နည်းမျိုးစုံနဲ့ဖိအားပေးပြီး အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ အခြေအနေတွေရှိပေမယ့်လည်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံက သဘောမတူတဲ့ကိစ္စကို ဆက်မလုပ်ဘဲ သဘောထားကြီးစွာ အလျှော့ပေးဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ သာဓကများစွာရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါဟာ လူကြီးလူကောင်းပီသမှု (Gentlemanship) ဖြစ်ပါတယ်။ လူကြီးလူကောင်းပီသမှု ဆိုတဲ့အချက်ဟာ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရဲ့ တရားဝင် စည်းမျဉ်းတွေထဲမှာမပါပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရဲ့ အဆင့်တိုင်းမှာ လူကြီးလူကောင်းပီသမှု (Gentlemanship) ရှိနေတယ်ဆိုတာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေအားလုံးက သိနေပါ

တယ်။ ယုံကြည်နေကြပါတယ်။ ဒီယုံကြည်ချက်ဟာ လက်တွေ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ရာမှာ များစွာအရေးပါတာကိုတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒီလို ယုံကြည်ချက်တွေနဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြလို့လည်း မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ ဒီနေ့ ဒီအချိန်မှာ အောင်မြင်မှုအရှိန်အဟုန် အမြင့်မားဆုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ်နဲ့ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိဂုံး
 မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ စတင်တည်ထောင်ခဲ့တဲ့ ခြောက်နှစ်ကျော်ကာလအတွင်း အခြေခံအုတ်မြစ်ကောင်းတွေ ချမှတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဧရိယာတွေကို အရှိန်အဟုန်နဲ့ တိုးချဲ့နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အရှိန်အဟုန်ကို တိုးမြှင့်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးအတွက် အရင်းအမြစ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒေသတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနဲ့ သာယာဝပြောရေးတို့အတွက် တူညီဆန္ဒပေါင်းစပ်နိုင်ခဲ့ခြင်း၊ အိမ်နီးချင်းကောင်း

စိတ်ဓာတ်ကို မြှင့်တင်ထိန်းသိမ်း လိုက်နာခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ ပြည်သူ့အချင်းချင်းရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုတွေ တိုးမြှင့်နိုင်ခဲ့ခြင်း၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေက ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို အထောက်အကူပြုနိုင်ခဲ့ခြင်းတို့ဟာ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရဲ့ ခြောက်နှစ်တာကာလအတွင်း မျက်ဝါးထင်ထင်တွေ့မြင်ရတဲ့ ရလဒ်ကောင်းတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ ဆန်းယဉ်ကျေးမှုစာတမ်းမှာ ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ အခြေခံမူတွေနဲ့ ထိန်းသိမ်းထားတဲ့ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ပြင်းပြတဲ့ မဲခေါင်-လန်ချန်းစိတ်ဓာတ်တွေကို အခြေခံကာ မဲခေါင်-လန်ချန်းဒေသကို ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့အနာဂတ်ပိုင်ဆိုင်စေဖို့ စုပေါင်းအင်အားနဲ့ ဆက်လက် ပုံဖော်ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်ပါကြောင်းတင်ပြရင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့မှာ ကျရောက်တဲ့ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ခြောက်နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုအပ်ပါတယ်။ ။

ကျောပုံးမှ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး သတ်မှတ်အကွာအဝေးအတိုင်း နေရာချထားပေးသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေ၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုဟု ကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီများဖွဲ့စည်း၍ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမပြုသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့မှုများ၊ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီနှင့် အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့မှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို ထိရောက်အောင်မြင်စွာ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေ၊ ဖက်ဒရယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပါတီများနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ကိုယ်စားပြုနိုင်ရန်အတွက် အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်(PR)ကို ကျင့်သုံးသွားရန် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံက ကျင့်သုံးနေသည့် လွတ်လပ်၍တက်ကြွသည့် ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက်ပေါင်းဖက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုသည့်မူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးမူကို စောင့်ထိန်းသည့်မူဝါဒတို့ကို အလေးအနက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ တိုင်းပြည်၏ ပြည်တွင်းအားဖြင့် လုပ်ဆောင်နိုင်သည့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေးတိုးတက်မြှင့်တင်မှု၊ ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေး ခိုင်မာအားရှိမှုနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးပါဝင်သည့် ကာကွယ်ရေးစွမ်းအားတို့အတွက် ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေ၊ ပြည်သူလူထု၏ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းဆက်သွယ်ရေးအတွက် အဓိကကျသည့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍတွင် မြန်မာ့မီးရထားကို ပြန်လည်အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေ။

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် ပညာရေးမြှင့်တင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသည့် ပြည်သူများ၏ အတွေးအခေါ်မှန်ကန်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် အနာဂတ်နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ပညာအခြေပြုလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များဖြင့် လူမှုစီးပွားတိုးတက်စေရန်အတွက် ပညာရေးတိုးတက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အခြားသက်ဆိုင်သည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသည့်အခြေအနေ၊ အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးနှင့် အစီရင်ခံတင်ပြရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (CTFMR)တို့အကြား သဘောတူသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ

အတိုင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ လတ်တလော ပျံ့နှံ့နေသည့် ငွေတုကိုစွန့်ပတ်သက်သော သတင်းများသည် အခြေအမြစ်မရှိသည့် ကောလာဟလသတင်းများဖြစ်ပြီး အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုများဖြစ်သည့် အတွက် ဖမ်းဆီးဖော်ထုတ်ခဲ့မှု၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲကို တစ်နိုင်ငံလုံးအကြားအလပ်မရှိ ကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ၊ အေးချမ်းစွာနေထိုင်လျက်ရှိသည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအပေါ် ခြိမ်းခြောက်၊ သတ်ဖြတ်၊ လူယက်မှုများ၊ ဓားပြတိုက်မှုများ၊ ဆက်ကြေးကောက်မှုများ၊ ကျေးရွာများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှုများ စသည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ခဲ့မှုများကို PowerPoint Presentation များ၊ Video ဖိုင်များဖြင့် အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးခင်မောင်ဦးက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ နောင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ် (PR) ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများအား စစ်ဆေးခြင်း၊ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ပြုစုခြင်း အပါအဝင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို PowerPoint Presentation များဖြင့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် သတင်းဌာနများမှ သတင်းထောက်များ၏ သိရှိလိုသည့် မေးမြန်းမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့

ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးခင်မောင်ဦးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာသတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များက ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ခင်းကျင်းပြသထား

အဆိုပါ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် သတင်းမီဒီယာများ မှီငြမ်းကိုးကားနိုင်ရေးအတွက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်မှုများနှင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု တစ်နှစ်တာကာလ ကောက်နုတ်ချက်များ၊ အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်မှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို ခင်းကျင်းပြသထားရှိရာ တက်ရောက်လာကြသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ပြည်တွင်းသတင်းဌာနများ၊ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများ၊ ပြည်တွင်းရုပ်မြင်သံကြား သတင်းဌာနများ၊ ပြည်တွင်းအခြေစိုက် ပြည်ပသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်များ လာရောက်သတင်းရယူခဲ့ကြကြောင်းနှင့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်မှု၊ မေးမြန်းဖြေကြားမှုအပြည့်အစုံကို ဆက်လက်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သတင်းအမှားအမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄ နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းကျောင်း(ပင်လုံ)၌ သတင်းအမှားအမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ သင်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန (ပင်လုံ)မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးသိန်းထွန်းက အသိပညာပေးဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲပြုလုပ်ရခြင်း အကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လျှင်လင်မြို့ရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုတိယရဲမှူး ကြည်လွင်က မူးယစ်ဆေးဝါးအကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ပင်လုံနယ်မြေစခန်းမှ ဒုတိယ

ဦးစီးမှူး ဦးရဲအောင်က မီးဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို လည်းကောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးဟန်ဝင်းအောင်က အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဟောပြောပွဲသို့ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းကျောင်း(ပင်လုံ)မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

Advertisement for (77) National Election Committee. Text: (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ကြောင်းကြီးများအား မိဘပြည်သူများ လာရောက်ဂုဏ်ပြုနိုင်။ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ချီတက်ကြမည့် စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများအား တန်းစီကွင်းမှ စစ်ရေးပြကွင်းသို့ ချီတက်ရာ လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် ဂုဏ်ပြုပန်းစည်းကမ်းလိုသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် တယ်လီဖုန်းဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းထားနိုင်ပြီး မတ်လ(၂၄)၊ (၂၅)ရက်နေ့များတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား (မူရင်း)၊ ရောင်စုံလိုဏ်ဇာတ်ပုံ(၂) ပုံတို့နှင့်အတူ လုံခြုံရေးဝင်ခွင့်ကတ်များကို လူကိုယ်တိုင် (လူကိုယ်တိုင်)လာရောက်ထုတ်ယူကာ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အောက်ပါလိပ်စာသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

လုံခြုံရေးဆပ်ကော်မတီ (နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်) နေပြည်တော် ဖုန်း၊ ၀၃၂-၃၀၀၀၉

မိုးညှင်းမြို့၌ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

မိုးညှင်း မတ် ၂၄ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက်အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြောက်တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ၊ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီးတွင် ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်များ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်၏ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းကောက်နုတ်ချက်များ၊ တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်း(၁၂)ရပ်၊ ကဗျာ၊ ကာတွန်းနှင့် ဆောင်ပုဒ်များ စသည်တို့ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ ဇွဲသူရအောင်(ပြန်/ဆက်)

ရမ်းပြမြို့၌ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကားလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

ရမ်းပြ မတ် ၂၄ ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းပြမြို့၌ (၇၇)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးသိန်းထွန်းအောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ထုတ်ဝေသော သတင်းစကားလက်ကမ်းစာစောင်ကို ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၊ ဈေးသည်များနှင့် လူစည်ကားရာနေရာများသို့ သွားရောက်ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မင်းသိန်းထွန်း

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ကျော့ရွာ-ဝင်းစိန်-ဒေါ်လန်း-ဝဲကင်အံ(နဘူး)လမ်း ဖွင့်လှစ်

ဘားအံ မတ် ၂၄
(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော် နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် သထုံ-ဘားအံ-ကော့ ကရိတ်-မြဝတီ ပြည်ထောင်စု လမ်းမကြီးပေါ်ရှိ ကျော့ရွာ ကျေးရွာမှ နဘူး၊ ထို့ကော်ကိုး ဒေသများသို့ အဓိကဆက်သွယ် ထားသည့် ကျော့ရွာ-ဝင်းစိန်- ဒေါ်လန်း-ဝဲကင်အံ(နဘူး) လမ်း ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီခန့်က အဆိုပါလမ်း မုခ်ဦး ဌ် ကျင်းပသည်။



ပြောကြား
လမ်းဖွင့်ပွဲတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက ၂၀၂၁-၂၀၂၂ မိနီဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ ပြည်နယ် ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေ ကျပ် ၆၂၄ ဒသမ ၇၇၀ သန်းဖြင့် သုညကီလိုမီတာမှ ၁ ကီလိုမီတာ အထိ ၃၄ ပေ အကျယ် အမာခံ မြေသားလမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လာမည့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် တွင်လည်း ကျန်ရှိသောလမ်းပိုင်း များအား ၃၄ ပေအကျယ် မြေသား တာပေါင်တင်ခြင်း၊ တံတား တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ် ကာ နောင်လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်များတွင်

လည်း တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ခရီးသွားလာမှု ပိုမိုအဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေး လမ်း/တံတား အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်
ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်ဦးစောမြင့်ဦး၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးမင်းနောင်၊ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးစောခင် မောင်မြင့်၊ သယံဇာတရေးရာ ဝန်ကြီးဦးဇော်ဝင်း၊ လမ်းပန်း

ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ရဲမှူးကြီး ခင်ဇော်၊ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုးလွင်နှင့် ပြည်နယ်လမ်းဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးအောင်ညိုတို့က လမ်းအား ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး ကျော့ရွာ- ဝင်းစိန်- ဒေါ်လန်း- ဝဲကင်အံ(နဘူး) လမ်းပေါ်မှ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ဖြတ်သန်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။
ယခင်က နဘူး-ထို့ကော်ကိုး၊ ကော့ကရိတ်မြောက်ခြမ်း ကျေးရွာ များမှ ဘားအံမြို့သို့ သွားရောက် ရာတွင် ဘားအံ-ထီလုံ-တာပေါင်-

နဘူးလမ်းမှ ကွေ့ပတ်သွားလာခဲ့ ရသည့်အတွက် လမ်းခရီး ကြန့်ကြာခဲ့ရသည်။ ယခုဖွင့်လှစ် သည့် ကျော့ရွာ-ဝင်းစိန်- ဒေါ်လန်း-ဝဲကင်အံ(နဘူး)လမ်းမှ တစ်ဆင့် သွားလာမည်ဆိုပါက ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ ကင်းဝေး စေသည့် အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် အတူ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာ အထောက်အကူ ပြုစေမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

စစ်သားမျက်ရည်

- * ငယ်စာရင်းဖျက်၊ ခွဲသွားရက်လည်း တစ်စက်မျှပင်၊ ပါးမတင်ခဲ့။
 - * ကြာမည် ကြမ်းမည်၊ ခရီးရှည်လည်း မျက်ရည်မဥ၊ မိသားစုကို ကျောပြုချီလေ၊ အားမာန်တွေနှင့်။
 - * မွေးမိဆုံးပါး၊ သတင်းကြား၍ ခံစားပြင်းလျက်၊ အပြန်ခက်လည်း တစ်စက်တစ်ပေါက်၊ မြေမရောက်ခဲ့။
 - * ကိုယ်နှင့်ဆိုင်သမျှ ခိုင်စွမ်းရည်၊ သို့ဖြစ်သည်လည်း ကျည်လောင် ဟစ်လျက်၊ ဒေါအမျက်ဖြင့် စီးသက်တွေတွေ၊ မြစ်ချောင်းရေနှယ် စစ်မြေဖော်သင်း ကျချိန်၌။
- နေဆယ်စင်းမျှ ကျွမ်းလောင်မြိုက်။
သွေးသားရင်းထက် တန်ဖိုးထိုက်။ ။
ကို(တက္ကသိုလ်)

ရေချွေတာရေးနည်းလမ်းများ

- ❖ သွားတိုက်နေစဉ် ဘုံဘိုင်ခေါင်းဖွင့်မထားပါနှင့်။
- ❖ သွားတိုက်လျှင် ရေဖန်ခွက် အမြဲသုံးပါ။
- ❖ ယာဉ်များဆေးကြောလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။
- ❖ ရေဖြည့်ထားသောပုံးဖြင့် ယာဉ်များကို ဆေးကြောပါ။

အရှေ့တောင်အာရှ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းများဖိုရမ် ပထမအကြိမ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးနှင့် ဖိုရမ်၏ဆက်စပ်အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် က တင်းပြည့်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်ထားသည့် အရှေ့တောင်အာရှ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်း များဖိုရမ် (Southeast Asia National Human Rights Institutions Forum - SEANF) ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေး (1st Technical Working Group Meeting) ကို ဖိုရမ်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်ကဦးဆောင်၍ မတ် ၂၃ ရက်မှ ၂၄ ရက် အထိ virtual online platform အသုံးပြု၍ ကျင်းပ သည်။



လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးသို့ ဖိုရမ်အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊ မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ တီမောလက်စ်တေနှင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ အမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများမှ လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

စီမံကိန်းနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် လုပ်ငန်းစီမံချက်တို့ပါ လုပ်ငန်းရပ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ရေးကိစ္စ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများအခွင့်အရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုနှင့်စပ်လျဉ်း သော ဆောင်ရွက်ချက်များ မျှဝေဆွေးနွေးခြင်းကိစ္စ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာလအတွင်း သတင်းအချက် အလက်များ လုံလောက်စွာမရရှိခြင်းနှင့် လွှဲများသည့် သတင်းအချက်အလက်များ ဖြစ်ပေါ်စေမှုနှင့်စပ်လျဉ်း သော ကိစ္စ၊ ဖိုရမ်၏ အမြဲတမ်းအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး တည်ထောင်ရေးကိစ္စ၊ ဖိုရမ်နှင့် အာဆီယံအစိုးရချင်း ဆိုင်ရာလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်တို့ထံတွင်ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စ၊ ဖိုရမ်၏ ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်း အဖွဲ့အစည်းအဝေးနှင့်(၁၉)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေး ကျင်းပရေးကိစ္စ စသည့်လူ့အခွင့်အရေး မြှင့်တင်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေး၌ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုး သားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ (၁၈)ကြိမ်မြောက် ဖိုရမ်နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးအပြီး လူ့အခွင့် အရေးမြှင့်တင်ပညာပေးရေးနှင့်ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် တိုးတက် ဖြစ်ထွန်းမှုများကို ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးပေါ်လွင်စိန် ကလည်းကောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလ အတွင်း သတင်းအချက်အလက်များ လုံလောက်စွာ မရရှိခြင်းနှင့် လွှဲများသည့်သတင်းအချက်အလက်များ ဖြစ်ပေါ်စေမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာတင်မောင်မောင်သန်းက လည်းကောင်း တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမြင့်က မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် လုပ်ငန်း စီမံချက်နှင့် ဘာသာရပ်အလိုက် ဆွေးနွေးမှုများတွင် ပါဝင်အကြံပြုဆွေးနွေးသည်။
မတ် ၂၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် virtual online

platform ဖြင့် ဖိုရမ်၏ ဆက်စပ်အစည်းအဝေး တစ်ရပ်အဖြစ်ကျင်းပသော “SEANF Leadership in Mitigating Disinformation to Promote Human Rights Online Discussion Series on Influence Operations” သို့ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမြင့်၊ ကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးပေါ်လွင်စိန်နှင့် ဒေါက်တာ တင်မောင်မောင်သန်း၊ ကော်မရှင်ရုံး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ကျေးဇူးချုပ်နှင့် အကြီးတန်းအရာရှိများ ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
ဆက်စပ်အစည်းအဝေးကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်နှင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံရှိ The Centre for Humanitarian Dialogue (HD) အဖွဲ့အစည်းတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး အခမ်း အနားသို့ အရှေ့တောင်အာရှအမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဖိုရမ်အဖွဲ့ဝင် အမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ် များ၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံရှိ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
အခမ်းအနားတွင် သတင်းအချက်အလက် လုံလောက်စွာမရရှိခြင်းနှင့် လူ့အခွင့်အရေးအပေါ် သက်ရောက်မှု၊ သတင်းအချက်အလက် လုံလောက် စွာမရရှိခြင်းကြောင့် အမျိုးသမီးများနှင့် အားနည်း ထိခိုက်လွယ်သည့် အုပ်စုများအပေါ် သက်ရောက်မှု အစရှိသည့် လူ့အခွင့်အရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသော ကိစ္စရပ် များကို တင်ပြဆွေးနွေးကြပြီး SEANF အဖွဲ့ဝင် အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများက ဘာသာရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အတွေ့အကြုံများ မျှဝေ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဆေးပုလင်း တစ်လုံးကို လူ ငါးဦး(5 Doses)ထိုးနှံနိုင်ပါတယ်။ လစဉ် ကာကွယ်ဆေး Doses တစ်သန်းနှုန်းနဲ့ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ ကာကွယ်ဆေး Doses ၁၀ သန်း ထုတ်လုပ်ဖို့ ရှိပါတယ်

ဒေါ်အိအိဝင်း(ကုန်ထုတ်ငွာန-ငွာနမှူး)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ပုလင်းသွင်းဖြည့်တင်းနိုင်ခြင်း အောင်မြင်မှုအသီးအပွင့်အဖြစ် ကာကွယ်ဆေးစတင်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် မိတ်ဆက်ခြင်း အခမ်းအနားကို မတ် ၂၃ ရက်တွင် မင်္ဂလာရွှေကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ Sinopharm ကာကွယ်ဆေး ပုလင်းသွင်း ဖြည့်တင်းခြင်း(Full-Finish) ကို အာဆီယံ နိုင်ငံများတွင် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ငါးနိုင်ငံမှ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် MYANCOPHARM ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး စတင်ထုတ်လုပ်နိုင်မှုသည် သမိုင်းမှတ်တိုင်တစ်ခုအဖြစ် ပေါ်ထွန်းခဲ့ပြီဖြစ်ရာ မြန်မာ့ဆေးလောက၏ ရွှေရောင်လွှမ်းသော နေ့တစ်နေ့အဖြစ် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းကျယ်တော့မည်ဖြစ်သည်။

MYANCOPHARM ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးထုတ်လုပ်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို အဆင့် ၁၂ ဆင့်ဖြင့် အသေးစိတ်လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များ ချမှတ်၍ ဆေးဝါးစက်ရုံ (အင်းစိန်)၏ကြီးကြပ်မှု အောက်ရှိ ဆေးဝါးစက်ရုံ(ရွာသာကြီး)တွင် ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ရာ ထိုသို့ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော ဝန်ထမ်းများ၏ ကိုယ်စား ဆေးဝါးစက်ရုံ (ရွာသာကြီး)မှ တာဝန်ခံတို့၏ စကားသံအချို့ကို ဖော်ပြလိုက်ပါ သည်။

ဒေါ်အိအိဝင်း(ကုန်ထုတ်ငွာန-ငွာနမှူး)

ဆေးဝါးစက်ရုံ(ရွာသာကြီး)ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး စတင်ထုတ်လုပ်ဖို့အတွက် Sinopharm China National Biotech Group က ပညာရှင်တွေ ရောက်ရှိပြီး ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ် နိုင်တဲ့ အခြေအနေ ရှိ၊ မရှိကို လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ထုတ်လုပ်နိုင်တဲ့ အခြေအနေရှိတဲ့အတွက် ပထမ ဦးဆုံးအနေနဲ့ လိုအပ်တဲ့ Media Fill ဆောင်ရွက် ချက်တွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး သုံးပတ်ကြာတဲ့အခါ အောင်မြင်ခဲ့တဲ့အတွက် လုပ်ငန်းတွေကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး မတ်လမှာ ကာကွယ်ဆေးကို



ဒေါ်အိအိဝင်း (ကုန်ထုတ်ငွာန- ငွာနမှူး)

ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ကုန်ထုတ်ငွာန အနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို Ready to Fill Bulk အနေနဲ့ ဝယ်ယူပြီး ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ Sinopharm CNBG က ဆေးရည်ဖျော်စပ်ပြီးသားကို ဆေးရည် ဖြည့်တင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလို ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ပထမဆုံး



ဒေါ်အိအိဝင်း(အရည်အသွေးအာမခံငွာန-ငွာနမှူး)

ဆေးရည်ဖြည့်တင်းမယ့် ပစ္စည်းတွေကို Ultrafonic Machine နဲ့ဆေးရပါတယ်။ ဆေးကြောပြီးတဲ့အခါမှာ အပူချိန်(310 .C) နဲ့ Depyrogenation ပိုးသတ်ခြင်း လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ ပိုးသတ်သန့်စင် ပြီးသား ဆေးပုလင်းတွေကို အပူချိန်ပြန်ချပြီးတဲ့အခါ မှာ ဆေးရည်ဖြည့်တင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ အဲဒီလို လုပ်ဆောင်တဲ့အခါ မှာ အရည်အသွေးအာမခံထိန်းသိမ်းခြင်းငွာနက ဆေးရည်ဖြည့်တင်း ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို In-Process တစ်လျှောက်လုံးမှာ စစ်ဆေးပါတယ်။ ဆေးရည်ဖြည့်ပြီးသား ဆေးပုလင်းတွေကို Rubber Stopper နဲ့ ဖုံးအုပ်ခြင်း၊ Aluminium Cap ပြုလုပ် ခြင်း၊ Inseccion Machine နဲ့ ဆေးပုလင်းတွေ ကို စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ဆေးပုလင်းတွေမှာ အမှုန်ပါခြင်း ရှိ၊ မရှိနဲ့ အခြား စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ပြီးတဲ့အခါမှာ အရည်အသွေး ထိန်းသိမ်းရေးငွာနကို ပေးပို့စစ်ဆေးရပါတယ်။ အဲဒီငွာနက စစ်ဆေးချက်တွေ အောင်မြင်ပြီဆိုမှသာ ကျွန်မတို့ တံဆိပ်ကပ်ခြင်းလုပ်ငန်းနဲ့ ထုပ်ပိုးခြင်း လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ ဆေးပုလင်း အားလုံးကို အပူချိန် (2-8 .C)အတွင်း အအေးထဲမှာ သိမ်းဆည်းထားတာဖြစ်ပါတယ်။

ဆေးပုလင်း တစ်လုံးကို လူ ငါးဦး(5 Doses) ထိုးနှံနိုင်ပါတယ်။ လစဉ် ကာကွယ်ဆေး Doses တစ်သန်းနှုန်းနဲ့ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ ကာကွယ် ဆေး Doses ၁၀ သန်း ထုတ်လုပ်ဖို့ ရှိပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးတဲ့ ပြည်သူတွေနဲ့ Booster Dose ထိုးနှံဖို့ရှိတဲ့သူတွေအတွက် ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ Program အတိုင်းသွားမှာပါ။ ကာကွယ်ဆေးဟာ ပြည်သူတွေ လိုအပ်နေတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ထုတ်လုပ်ခွင့်ရတဲ့အပေါ် ဝန်ထမ်း အားလုံးဝမ်းသာဂုဏ်ယူနေကြပါတယ်။ ကာကွယ် ဆေးထုတ်လုပ်တဲ့အခါမှာ Sinopharm ပညာရှင် များက စဉ်ဆက်မပြတ် စစ်ဆေးမှုတွေပြုလုပ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး စစ်ဆေးချက်တိုင်း၊ အဆင့်တိုင်းအောင်မြင်ပြီး မှသာ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက် ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုဆေးဝါးထုတ်လုပ်တဲ့အခါ မှာလည်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုလည်း မဟုတ်ဘဲ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်မှာရှိတဲ့ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဌာန(FDA) ကို ပေးပို့စစ်ဆေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ဝန်ကြီး ဌာနပေါင်းစုံက လိုအပ်ချက်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီခဲ့တာ

တွေ့ဆုံမေးမြန်းသူ - ညိုမင်းသူ (သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ - ကနူး

ဖြစ်တဲ့အတွက် Sinopharm ပညာရှင်များနဲ့ ပူးပေါင်းကူညီကြသူအားလုံးကို အထူးကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဒေါ်အိအိဝင်း(အရည်အသွေးအာမခံငွာန-ငွာနမှူး)

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်တဲ့အခါမှာ အရည်အသွေးအာမခံငွာန (Quality Assurance Department) နဲ့ အရည်အသွေးထိန်းသိမ်းရေး ဌာန (Quality Control Department) တို့ဟာ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းစဉ် တစ်လျှောက်လုံးမှာ Environmental Monitoring စစ်ဆေးမှုတွေကို စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ဆောင်ရပါတယ်။ ကာကွယ် ဆေးထုတ်လုပ်တဲ့အခန်းတွင်း သန့်စင်မှု ရှိ၊ မရှိကို ငွာနနှစ်ခုက စဉ်ဆက်မပြတ် စစ်ဆေးမှုပြုလုပ် ရပါတယ်။ စစ်ဆေးမှုရလဒ်ကောင်းမှသာ ဆေးဖြည့် သွင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရပါ တယ်။

ထုတ်လုပ်ရေးငွာနက ထွက်ရှိလာတဲ့ ကာကွယ် ဆေးတွေကို QC အရည်အသွေးထိန်းသိမ်းရေး ငွာနက ဆေးဝါးမှာပါဝင်တဲ့ နှုန်းထားပြည့်ဝမှု၊ သန့်စင်မှု၊ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှု၊ အရည်အသွေး ကောင်းမွန်မှုစတဲ့ ကာကွယ်ဆေးရဲ့အာနိသင် ရှိ၊ မရှိကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရပါတယ်။ စစ်ဆေးမှု ရလဒ်ကောင်းတွေရှိပြီးရင် QA ငွာနက ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်မှာရှိတဲ့ အစားအသောက် နဲ့ ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဌာနကို ဆေးဝါးရဲ့ အရည် အသွေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်တွေ တင်ပြရပါ တယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ Ready to Fill (RTF) Bulk စတင်ရောက်ရှိတဲ့အချိန်ကစပြီး Cold Change Temperature စစ်ဆေးမှုနဲ့ သိုလှောင်သိမ်းဆည်း ထားတဲ့ Cold Room အတွင်းက Temperature များကို နေ့စဉ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မှတ်တမ်းများ ထားရှိရပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်ရာ မှာ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ရဲ့ လမ်းညွှန်မှုနဲ့ ဝန်ကြီး ဌာနများအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ပံ့ပိုးမှုတွေ နဲ့ ဝန်ထမ်းများ စည်းလုံးညီညွတ်စွာ စွမ်းဆောင် နိုင်မှုဟာ အားရစရာကောင်းလှပါတယ်။ Sinopharm ရဲ့ပညာရှင်တွေကလည်း ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ် ရမှာ သန့်စင်မှုနဲ့ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုကို အထူး ဂရုပြုဆောင်ရွက်စေတာကြောင့် ပြည်သူတို့ အတွက် ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်နိုင်မှုကို ကျွန်မတို့ ဝန်ထမ်းအားလုံး အားရကျေနပ်မိပါ တယ်။

ကာကွယ်ဆေးတွေကို တစ်ပတ် သုံးကြိမ် အပူချိန်တိုင်းတာမှုအပြင် နေ့စဉ် စစ်ဆေး စမ်းသပ်မှုလုပ်ဆောင်ရပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေး သက်တမ်းကို တစ်နှစ် သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ဒီစက်ရုံမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတာ နှစ် ၃၀ နီးပါး ရှိတဲ့အတွက် အခုလို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးထုတ်လုပ်နိုင်မှုမှာ တစ်တစ်အား ပါဝင် နိုင်တာဟာ ဝန်ထမ်းအားလုံးအတွက်လည်း ဂုဏ်ယူ စရာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူအားလုံးအတွက် ယုံကြည်စိတ်ချစွာနဲ့ အန္တရာယ်ကင်းစွာထိုးနှံနိုင်တဲ့ MYANCOPHARM ကာကွယ်ဆေးရရှိမှုအပေါ် အားရကျေနပ်ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်ရပါတယ်။ ။



မတ် ၁၀ ရက်တွင် ပထမဆုံးဆေးပုလင်းအဖြစ် ထုတ်လုပ်ခဲ့သော MYANCOPHARM ကိုဗစ် ကာကွယ်ဆေးကို တွေ့ရစဉ်။

Sinopharm ကာကွယ်ဆေး ပုလင်းသွင်း ဖြည့်တင်းခြင်း(Full-Finish) ကို အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ငါးနိုင်ငံမှ ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ပြီး စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် MYANCOPHARM ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး စတင်ထုတ်လုပ်နိုင်မှုသည် သမိုင်းမှတ်တိုင်တစ်ခုအဖြစ် ပေါ်ထွန်းခဲ့ပြီဖြစ်ရာ မြန်မာ့ ဆေးလောက၏ ရွှေရောင်လွှမ်းသော နေ့တစ်နေ့အဖြစ် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းကျယ်တော့မည် ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ၊ လူငယ်များ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေး၊ စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရေးနှင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စေရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

သိန္နီ

လူငယ်ရေးရာဟောပြောပွဲကို သိန္နီမြို့ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ မတ် ၂၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပရာ ဆရာ ဆရာမနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂၀ တက်ရောက်ကြ သည်။

ရှေးဦးစွာ သိန္နီမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ဝင်းမြင့်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ယဉ်ကျေးလိမ္မာရေး၊ စာပေများမှတစ်ဆင့် အသိပညာဗဟုသုတ ရှာဖွေခြင်း၊ စိတ်ဓာတ်စည်းကမ်းကောင်းမွန်ရေး လိုက်နာရမည့် အချက်များ၊ အနာဂတ်တွင် တိုင်းပြည်အတွက် အားကိုးယုံကြည် ထိုက်သည့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအကြောင်းများကို ဟောပြောသည်။

ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီး အရာရှိ ဒေါ်ဥမ္မာချိုက လူငယ်များအတွက် တွေ့ကြုံရမည့်အခက်အခဲ၊ ကျော်လွှားရမည့်နည်းလမ်း၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်၍ အနာဂတ်တွင် မျိုးဆက် သစ်လူငယ်များပေါ်ထွန်းလာရေး စသည့်အကြောင်းအရာများကို ဟောပြောကြသည်။

စောဥမ္မာ(သိန္နီ)



ဇီးကုန်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဇီးကုန်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် ပညာရေးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေး အစီအစဉ်ဖြင့် လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်း က ဇီးကုန်းမြို့နယ် အားကစားကွင်းရှိ မိုးလုံလေလုံအားကစားခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ဇီးကုန်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မာမာဦးက ဗလငါးတန် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်အားကစားမှူး ဒေါ်ထက်ထက်ခိုင်က စိတ်ဓာတ် မြှင့်တင်ရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ကြံ့ခိုင်ရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ လက်ထောက်မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးဝင်းနိုင်က လူငယ်နှင့် အကျင့် စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ကြ သည်။

တင့်ဆွေ(ပြန်/ဆက်)

အထက်မင်းလှ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက မင်းလှအခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် မင်းလှမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးဒေါ်ဇော်ဇော်က လူငယ်များ အသိပညာဗဟုသုတ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးနှင့် မျိုးချစ် စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးဝင်းလှိုင်က အားကစားနှင့် ကျန်းမာရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဟောပြောကြသည်။

ဇော်ဇော်(အထက်မင်းလှ)



မိုးညှင်း

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့တွင် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အမှတ်(၂)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းရှိ မြသရဖူခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ခရိုင်တာဝန်ခံ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နွယ်နွယ်အေးက “အကျင့် စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေးနှင့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ရေး” ခေါင်းစဉ် ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ခရိုင်အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ခရိုင်တာဝန်ခံ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်ထွန်းက “စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ ပညာ”ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ခရိုင်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ခရိုင်တာဝန်ခံ ဦးအောင်ဇင်ဦးက “အားကစားမှ တစ်ဆင့် ကျန်းမာသန်စွမ်းလာပြီး အောင်မြင်သောဘဝပိုင်ရှင် လူငယ် များဆီသို့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဟောပြောကြသည်။

ဇွဲသူရအောင်(ပြန်/ဆက်)

မကွေး

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီး ဌာနနှင့် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်း က မကွေးမြို့ အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားတွင် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဇော်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးမောင်မောင်ကျော်က လူငယ်နှင့် စာပေ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုအောင်



ကံမ

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်းပြီး လူငယ် ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကံမမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ကံမ)၏ မြဝတီခန်းမ၌ မတ် ၂၃ ရက် ကျင်းပရာ အထက်တန်းဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၀ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်ပညာရေးဌာနက စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေးနှင့် စည်းကမ်းလိုက်နာရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနက အားကစား စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနက စိတ်ဓာတ်ကောင်းများ ပေါ်ထွန်းရေးနှင့် တိုင်းပြည် ချစ်စိတ်ရှိရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးဟောပြောကြ သည်။

ကျော်ဇေယျဝင်း(ကံမ)

မြောက်ဦး

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့ ထမ္မရာဇ်ရပ်ကွက် အလက(၃) အထက(ခွဲ)၌ အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၃ ရက်က ကျင်းပ သည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှမြင့်အောင်က အားကစားနှင့် စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ခရိုင်ပြန်/ဆက်ဦးစီး ဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (တာဝန်ပေး) ဦးတင်ရွှေက အကျင့် စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေးနှင့် တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ထက်သန်စေရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ခရိုင်ပညာရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ပညာရေးမှူး ဒေါ်တင်တင်မြင့်က စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်ရေးနှင့် စည်းကမ်းကောင်းမွန်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ထမ္မရာဇ်ရပ်ကွက် အလက(၃) အထက (ခွဲ)၏ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးက စိတ်ဓာတ်ကောင်းဖို့သည် အဓိက ဖြစ်ကြောင်း စသည့်အကြောင်းအရာများကိုလည်းကောင်း ဟောပြော ကြသည်။

မြင့်စိုး(ပြန်/ဆက်)



သရက်ချောင်း

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း ဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၂၄ ရက်က ၁၀ နာရီက သရက်ချောင်းမြို့နယ် လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် သရက်ချောင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နန်းခင်လှိုင်က ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး သရက်ချောင်း မြို့နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်လှလှထွန်းက လူငယ် ရေးရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲခေါင်းစဉ်ဖြင့် အမျိုးသမီးများဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အမျိုးသမီးအကြမ်းဖက်မှုမှ ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးဟောပြောသည်။

နန်းခင်လှိုင်(သရက်ချောင်း)

မော်လမြိုင်

မော်လမြိုင်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် ခရိုင်ပညာရေးဦးစီး ဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း စိန်ရတုခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ပညာရေးမှူးဒေါက်တာ ခင်သူဇာက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပြီး မော်လမြိုင်ခရိုင် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်လှဝင်းက “စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်ရေးနှင့် စည်ကမ်းလိုက်နာရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မော်လမြိုင်ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မြင့်မြတ်သီတာ က “အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေးနှင့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းဌေးက “လူငယ်နှင့်အားကစား”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း ဟောပြောကြ သည်။

ခင်စန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၆၁ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၁၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၂၄-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၂၃-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၄-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၂၂၄၄) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၆၁) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၁၃) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၇,၅၆၀,၈၈၂) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၆၁၀,၁၇၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၄၆၃) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိစုစုပေါင်း (၅၆၆,၈၃၈) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူမရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၂၈) ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါဖြစ်ပွား/သေဆုံးမှုများအား မျက်ခြည်မပြတ် လေ့လာစောင့်ကြည့်လျက်ရှိပါသည်။
- နိုင်ငံတကာတွင် သုတေသနပြုလေ့လာချက်များအရလည်းကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှု ခံယူထားခြင်းအားဖြင့် ရောဂါဝင်ရောက်ကူးစက်နိုင်မှုကို (၅)ဆအထက်၊ ရောဂါကြောင့် ဆေးရုံ တက်ရောက်မှုကို (၁၀) ဆအထက်၊ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးမှုကို (၁၀)ဆအထက် လျော့ချနိုင် သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆ ခန့်အထိ လျော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရာတွင် ရေရှည်အတွက် အကောင်းဆုံး နည်းလမ်းမှာ ရည်မှန်းပြီးတည်အုပ်စုများအားလုံး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့် မပျက်မကွက် ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကျေးလက်ဒေသနှင့် ဝေးလံခက်ခဲသောဒေသများတွင် နေထိုင်သည့် မိဘပြည်သူများအပါအဝင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မကျန်ရစ်ဘဲ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၄-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁,၀၄၀) ခု	(၁၃၈) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀) နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၂၆) ခု	(၁) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၂၇) ခု	(၇) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၆၇၉) ခု	(၁၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၇,၄၉၉) ခု	(၈၈) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၂,၂၄၄) ခု	(၂၆၁) ဦး

အထက် မိဘပြည်သူများနှင့် အသက် ၁၂ နှစ်မှ အသက် ၁၈ နှစ်အထိ အခြေခံပညာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအပါအဝင် ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ရာနှုန်းပြည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပေးနိုင်ရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ၍ ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးသော မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် ဆက်သွယ်ပြီး ဦးတည်အုပ်စုအားလုံး ရာနှုန်းပြည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးရေးကို အလေးထား၍ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်/သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၁၅၇၃၂၉	၆၃၆၂၃၁၆၆	၁၀၀၁၁၇၅
၂။	အိန္ဒိယ	၄၃၀၁၄၆၈၇	၄၂၄၇၅၅၈၈	၅၁၆၇၀၃
၃။	ဘရာဇီး	၂၉၇၂၉၉၉၁	၂၈၃၆၃၉၆၆	၆၅၈၀၆၇
၄။	ပြင်သစ်	၂၄၄၈၇၆၇၆	၂၂၈၁၇၀၀၁	၁၄၁၃၁၉
၅။	ဗြိတိန်	၂၀၅၁၅၉၉၈	၁၈၇၃၀၅၆၇	၁၆၄၁၂၃
၆။	ဂျာမနီ	၁၉၄၃၆၁၂၇	၁၅၃၂၉၀၀၀	၁၂၈၁၉၆
၇။	ရုရှား	၁၇၆၉၀၀၀၈	၁၆၄၈၃၈၉၈	၃၆၆၂၂၀
၈။	တူရကီ	၁၄၇၄၃၄၃၇	၁၄၃၈၅၆၄	၉၇၅၂၁
၉။	အီတလီ	၁၄၀၇၀၄၅၀	၁၂၆၈၅၃၀၆	၁၅၈၂၅၄
၁၀။	စပိန်	၁၁၃၇၈၇၈၄	၁၀၇၀၇၁၆၉	၁၀၂၀၅၃

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၈၄၇၉၇၅၁	၄၆၆၁၂၇၀	၄၂၀၇၅
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၅၉၈၆၈၃၀	၅၆၇၆၅၁၀	၁၅၄၃၄၃
၃။	မလေးရှား	၄၀၅၄၉၂၆	၃၇၇၁၄၆၃	၃၄၆၀၀
၄။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၇၅၈၂၁	၃၅၇၂၄၇၇	၅၈၇၇၁
၅။	ထိုင်း	၃၄၅၀၉၈၀	၃၁၈၆၀၅၂	၂၄၅၈၂
၆။	စင်ကာပူ	၁၀၄၄၆၆၁	၁၀၀၉၄၀၈	၁၂၂၀
၇။	မြန်မာ	၆၁၀၁၇၆	၅၆၆၈၃၈	၁၉၄၂၈
၈။	လာအို	၁၅၉၀၄၇	၁၅၁၁၆၃	၆၅၂
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၅၂၈၅	၁၃၁၂၁၆	၃၀၅၄
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၂၉၀၈၁	၁၁၈၉၈၀	၂၀၀

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက မတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အုတ်တွင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲသစ် အိုမီခရန် ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေး ဆိုင်ရာအချက်များကို အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း များ ဆောင်ရွက်စဉ်။
ခင်ခင်မာ(ပြန်/ဆက်)



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ နေ့စဉ်စစ်ဆေး ထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ပစ္စည်းများအား ရေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်းအသီးသီးမှ နေ့စဉ်လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေး ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့၌ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းများမှ ဆေးဝါးမျိုးစုံ ၁၇ မျိုး စုစုပေါင်း ၂၄၆၁၈ ဒသမ ၀၉ ကီလိုဂရမ်အား ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

Moderna ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးသစ်အား အသက်ခြောက်နှစ်အောက် ကလေးငယ်များအတွက် အရေးပေါ်သုံးစွဲခွင့်တောင်းခံမည်

လော့စ်အိန်ဂျလစ်စ် မတ် ၂၄
အမေရိကန် ဆေးဝါးကုမ္ပဏီဖြစ်သော Moderna သည် ၎င်းထုတ်လုပ်လိုက်သော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးသစ်အား အသက်ခြောက်နှစ် အောက် ကလေးငယ်များအတွက် အရေးပေါ်သုံးစွဲ ခွင့်ပြုရန် အမေရိကန်အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါး ကွပ်ကဲရေးဌာနအား ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံသွားရန်ရှိကြောင်း ယမန်နေ့က ပြောကြားသည်။

အရေးပေါ်သုံးစွဲ ခွင့်တောင်းခံ mRNA-1273 ဟု အမည်ရသော အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးအား အသက်ခြောက်လမှ နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ်များနှင့် အသက်နှစ်နှစ်မှ အသက်ခြောက်နှစ်အောက် ကလေးငယ်များကို လက်တွေ့စမ်းသပ်ထိုးနှံခဲ့ပြီးနောက် အမေရိကန် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဌာန အား လာမည့်သီတင်းပတ်အတွင်း အရေးပေါ်သုံးစွဲ

ခွင့်တောင်းခံသွားရန် ကုမ္ပဏီက ယခုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ကာကွယ်ဆေး ၂၅ မိုက်ခရိုဂရမ်အား အသက်ခြောက်လမှ နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ် များနှင့် အသက်နှစ်နှစ်မှ အသက်ခြောက်နှစ်အောက် ကလေးငယ်များကို နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါကလေးငယ်များတွင် ရောဂါခံနိုင်စွမ်း သိသိသာသာတိုးတက်လာသည်ကို တွေ့ရကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါကာကွယ်ဆေးသည် အသက်ခြောက် လမှ နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ်များတွင် ဆေးဝါး ထိရောက်မှု ၄၃ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိကာ အသက် နှစ်နှစ်မှ အသက်ခြောက်နှစ်အောက် ကလေးငယ် များတွင် ဆေးဝါးထိရောက်မှု ၃၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်း Moderna ဆေးဝါးကုမ္ပဏီက ပြောကြား သည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ လေးသိန်းနီးပါးတွေ့ရှိ

ဆိုးလ် မတ် ၂၄

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံ ရသူ ၃၉၅၅၉၈ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀၈၂၂၈၃၆ ဦးရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ယနေ့ပြောသည်။

လက်ရှိတွင် မြို့တော်ဆိုးလ်၌ အိမ်ခွေခံစိမ့်ပြောင်းမိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု မြင့်တက် လျက်ရှိကြောင်း ကိုရီးယားရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး အေဂျင်စီက ပြောသည်။ ရောဂါထပ်မံကူးစက်ခံရသူများအနက် ၇၇၇၆၈ ဦးသည် မြို့တော်ဆိုးလ်မှဖြစ်ပြီး ၁၀၇၄၇၂ ဦးသည် ဂျောင်ဂီစီရင်စုနှင့် ၂၄၆၈၉ ဦးသည် အင်ချွန်းမြို့မှ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန် ၆၇ ဦးသည် နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် ရောဂါကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် ၃၀၈၁၈ ဦးရှိသည်။

ထို့ပြင် ရောဂါပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသူ ၁၀၈၁ ဦးရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးအာဏာ ပိုင်များက ဆိုသည်။ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် ၄၇၀ ထပ်မံ သေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၃၉၅ ဦးရှိပြီဖြစ်သည်။

တောင်ကိုရီးယားအစိုးရက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမှုအစီအစဉ် ကို အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိအချိန်အထိ ပြည်သူ ၄၄၉၃၆၃၀၀ (နိုင်ငံ လူဦးရေ၏ ၈၇ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း)အား ကာကွယ်ဆေးပထမအကြိမ် ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ် သည်။ ပြည်သူ ၄၄၄၆၅၅၅၅ ဦး (နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၈၆ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း)အား ကာကွယ် ဆေး အပြည့်အဝထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ပြည်သူ ၃၂၄၈၃၀၉၂ ဦး (နိုင်ငံလူဦးရေ ၏ ၆၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း)သည် ကာကွယ်ဆေး ထပ်ဆောင်းထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ် သည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသည့် နိုင်ငံတကာခရီးသည်များ သီးခြားစောင့်ကြည့်မှုခံယူရန် မလို

ဂျကာတာ မတ် ၂၄

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအတွင်းသို့ လာရောက်မည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီး သည့် နိုင်ငံတကာခရီးသည်များသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာသီးခြားစောင့်ကြည့် မှုခံယူရန် မလိုအပ်တော့ကြောင်း သမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုဒိုက ယမန်နေ့တွင် ကြေညာလိုက် သည်။

နိုင်ငံတကာခရီးသည်များသည် လက်ရှိအချိန်တွင် အင်ဒိုနီးရှားသို့လာရောက်ပါက ရောက်ရှိချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကင်းရှင်းကြောင်း ဆေးလက်မှတ်ကိုသာ ပြသရမည် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်တွင် ပြည်ပမှပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများထံမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများလျော့ကျလာသောကြောင့် ပြည်ပမှ ရောက်ရှိလာသူ များအား ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ခွဲခြားစောင့်ကြည့်ခြင်းပြုလုပ်ရန် မလိုအပ်တော့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဆာဒီကင်က ပြောကြားသည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် လက်ရှိအချိန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးသူ ၁၅၅ ဒသမ ၂၂ သန်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ဒုတိယအကြိမ်ထိုးနှံပြီးသူ ၁၅၆ ဒသမ ၁၃ သန်းရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

အမေရိကန်၏ ဆီးရီးယားအပေါ် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ ရပ်သိမ်းသည့် အစီအစဉ်က ဟန်ပြဆောင်ရွက်ချက်သာဖြစ်

ဒမတ်စကတ် မတ် ၂၄

အမေရိကန်၏ ဆီးရီးယားအပေါ် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ ရပ်သိမ်းသည့်အစီအစဉ်သည် ဟန်ပြဆောင်ရွက်ချက်သာဖြစ် ကြောင်း ဆီးရီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနက ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်က အရေးယူပိတ်ဆို့မှုရပ်သိမ်းခဲ့သော ဆီးရီးယား နိုင်ငံအတွင်းရှိဒေသများမှာ ဆီးရီးယားဗဟိုအစိုးရ၏အုပ်ချုပ် မှုအောက်တွင်ရှိနေသော ဒေသများမဟုတ်ဘဲ အမေရိကန်က အထောက်အပံ့ပေးထားသော ဆီးရီးယားအစိုးရအား ဆန့်ကျင် သည့် ဆီးရီးယားဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဖွဲ့များ ထိန်းချုပ်ရာ နိုင်ငံ

မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့မြောက်ပိုင်းဒေသများ၊ တူရကီနိုင်ငံက အထောက်အပံ့ပေးထားသော ဆီးရီးယားဆန့်ကျင်ရေးအုပ်စု များထိန်းချုပ်ရာ ဒေသများသာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန်၏အထက်ပါဆောင်ရွက်ချက်သည် နိုင်ငံတကာ ဥပဒေကို မလိုက်နာရာကျကြောင်းလည်း ဆီးရီးယားနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ အမေရိကန်က ဆီးရီးယား အပေါ်ကျင့်သုံးနေသော မူဝါဒများမှာ ဆီးရီးယားပဋိပက္ခကို ဖြေရှင်းရာတွင် အထောက်အကူမပြုဘဲ ဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်းရှိ ပဋိပက္ခများကို ကြီးထွားလာစေကြောင်း ၎င်းဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၂၄၉၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ကွာလာလမ်ပူ မတ် ၂၄

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော တစ်ရက်တာအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၂၄၉၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၀၅၄၉၂၆ ဦးရှိပြီဖြစ် ကြောင်း မလေးရှားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။

အဆိုပါ ရောဂါထပ်မံကူးစက်ခံရသူများအနက် ၃၈၂ ဦးသည် နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများဖြစ်ပြီး ၂၂၀၀၉ ဦး သည် ပြည်တွင်းကူးစက်ခံရသူများဖြစ်သည်။

အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်လူနာ ၆၅ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၃၄၆၀၀ ရှိလာပြီဖြစ်သည်။

သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း လူနာ ၂၆၂၃၄ ဦး

ရောဂါမှ ပြန်လည်သက်သာလာသည့်အတွက် ဆေးရုံများမှ ပြန်လည်ဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေးအခြေအနေပြန်လည် ကောင်းမွန်လာသူပေါင်း ၃၇၇၁၄၆၃ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် ပိုးတွေ့ဆဲလူနာ ၂၄၈၈၆၃ ဦးရှိပြီး ၎င်းတို့ အနက် ၃၃၂ ဦးသည် ရောဂါပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသည်။ ၎င်းတို့ အနက် ၁၈၉ ဦးသည် အသက်ရှူအထောက်အကူပြုကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားရကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၈၄ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ် ဆေးအနည်းဆုံးတစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ပြီး ၇၉ ရာခိုင်နှုန်း သည် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်သည်။ ပြည်သူ ၄၇ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းသည် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ မှုခံယူပြီးဖြစ်သည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၇၀၂၄ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ

ဗန်ကောက် မတ် ၂၄

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၇၀၂၄ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိသည့် အတွက် ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃ ဒသမ ၄၅ သန်းကျော်ရှိပြီး အဆိုပါရောဂါ ကြောင့် လူနာ ၈၂ ဦး သေဆုံးခဲ့ရာ သေဆုံး သူပေါင်း ၂၄၅၇၉ ဦး ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

နိုင်ငံအတွင်း ရောဂါကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်သည် လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်မှစပြီး တဖြည်းဖြည်း မြင့်တက်လာလျက်ရှိကြောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုရုံး၏ အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံလူဦးရေ သန်း ၇၀ နီးပါးရှိသည့်အနက် ပြည်သူ ၇၂ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းအား ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်၍ ပြည်သူ ၃၂



ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းအား ထပ်ဆောင်း ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဧပြီ ၁ ရက်မှစပြီး ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာသည့် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွား များသည် ၎င်းတို့ ပြန်လည်မထွက်ခွာမီ ၇၂ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကင်းရှင်းကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ် ပြသရန် လိုအပ်တော့မည်မဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဖြေလျှော့မှုသည် နိုင်ငံ ၏ ခရီးသွားလာမှုလုပ်ငန်းနှင့် စီးပွားရေး အကျပ်အတည်းကို ပြန်လည်ဦးမော့လာ စေရန်ဆောင်ရွက်သည့် စီမံချက်များ အနက် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

ကြေညာချက်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိလာပြီဖြစ်သည့်အပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုလည်း လျော့ကျလာပြီဖြစ်၍ ယခင်ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညမထွက်ရအမိန့်အား ည ၁၀ နာရီမှ နံနက် ၄ နာရီအတွင်း အစား ၂၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှစ၍ ည ၁၂ နာရီမှ နံနက် ၄ နာရီအထိ အချိန်ပြောင်းလဲ ပြင်ဆင်ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။
ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှုဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး

ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့် အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။
ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သော်လည်း ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငပုတောမြို့နယ် တောင်ချောင်းကျေးရွာနေ မေသဉ္ဇာနွယ်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Pan K Hannar” Facebook အကောင့်နှင့် ရေကြည်မြို့နယ် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့ကုန်းကလေးကျေးရွာနေ ကုဋေပိုင်အေး (၂၂) နှစ် (ဘ)ဦးမြအေးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့်

“Ku Tay Paing Aye” Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။
ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများကို ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

အမျိုးသမီးများကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားရန် စီစဉ်ခဲ့သူများအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
အမျိုးသမီးများကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားရန် စီစဉ်ခဲ့သူများအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် နှစ် ၂၀ စီ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ကြီးခနောင်တိုမြို့နယ်နေ မစန်းစန်းမော်၊ မဝင်းသိန်း(ခ)မငယ်မနှင့် ကိုမြင့်အေး၊ ရှမ်းပြည်နယ် ကျိုင်းတုံမြို့နယ်နေ မနှင်းဝတ်ရည်ဝင်း (ခ)အိကြီးနှင့် မမေပုလဲ(ခ) နှင်းအိခိုင်တို့က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ကြီးခနောင်တိုမြို့နယ်နေ မ---၊ ၃၆နှစ်နှင့် မ---၊ ၂၀ နှစ်တို့ကို တရုတ်အငှားမယားအဖြစ် လုပ်ကိုင်၍ တစ်နှစ်ပေါင်းသင်းလျှင် ငွေကျပ် သိန်း (၅၀/ ၆၀)ခန့်

ရမည်ဟု ပြောဆိုစည်းရုံးကာ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်၍ တရုတ် ယောက်ျားထံ ရောင်းစားရန် စီစဉ်ခဲ့သဖြင့် ဆိပ်ကြီးခနောင်တိုမြို့မ ရဲစခန်း(ပ) ၉၈/ ၂၀၂၀၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၈(က) ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်ခဲ့ပြီး တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ မတ် ၂၃ ရက်တွင် တရားခံ မစန်းစန်းမော်၊ မဝင်းသိန်း (ခ)မငယ်မ၊ ကိုမြင့်အေး၊ မနှင်းဝတ်ရည်ဝင်း(ခ) အိကြီးနှင့် မမေပုလဲ(ခ) နှင်းအိခိုင်တို့ ငါးဦးကို လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၈ အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် နှစ် ၂၀ စီ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၂၂ ရက် ည ၇နာရီခွဲတွင် မြိတ်မြို့ မြိတ်တောင်ရပ်ကွက် ရာပြည့်ရပ် ရာပြည့်(၇) လမ်းတွင် မျိုးမင်းဦး မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေး ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ ထို့အတူ ယင်းနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့ ပုန်းထွန်ရပ်ကွက်ရှိ ကားဂိတ်အနီးတွင် အားလောင်ကို မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသဖြင့် စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ မတ် ၂၃ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မောင်တောမြို့ မြို့ဦးရပ်ကွက်နေ နှုတ်အိမ်လား၏ နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၉၃၉၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ထို့ပြင် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁၁ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် မူးယစ်ဆေးဝါး

မြို့နယ်အချို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ



သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများအား တွေ့ရစဉ်။

တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဟိုပန်မြို့ မိန်းပန်း “ဝ” ရပ်ကွက်နေ ညီထမ်း၏ နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက် ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၄၀၀ ကိုလည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့်

၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
ရဲပြန်ကြား

မြန်မာ့စာသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

၂၀၂၂-၂၀၂၂ သောကြာနေ့

MRTV

၀၆:၀၀	မေတ္တာရပ်ခံအဖွဲ့အစည်း၏ သမ္မတပိုင်ဆိုင်မှုတရားမဝ	၁၉:၃၀	ရုပ်ရှင်ဆက်သွယ်ရေး
၀၇:၀၀	နံနက်သံဇာတ်	၁၉:၄၀	Weekly Sports Info
၀၈:၃၀	ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာ	၂၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၀၉:၀၀	ဖုတ်ယုတ်ဆေးကုသခြင်း	၂၀:၃၀	သုတေသနသီတင်းကျွတ်
၀၉:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု	၂၀:၄၀	ပြန်လည်ရောက်ရှိရေး
၁၀:၀၀	ယောင်ဆီကလောင်	၂၁:၀၀	ရုပ်ရှင်သတင်း
၁၀:၃၀	လူမှုကွန်ရက်များ	၂၁:၃၀	ရုပ်ရှင်သတင်း
၁၁:၃၀	MRTV National News	၂၂:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၂:၀၀	Grade-11 ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ	၂၂:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၂:၃၀	သင်္ဃန်းကျောင်း	၂၃:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၃:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု	၂၃:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၄:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု	၂၄:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း

mitv

07:02	Hsu Myat Khay Mar (Tekkatho Lei Lei)
07:00	Kyaw Min Thu (Winner) Lose2Win With Andy
07:22	Great Shwedagon - Charitable Associations
07:53	Modifying Natural Tharakh Bark Into Ready-make Skin Care Product
08:01	Myanmar Puppeteers (U Shwe Yoe & Daw Moe Dance)
08:10	Mularsheedi we love!
08:21	The Crocodiles of Meinmaha Island
08:48	Between the Beaches: Chaung Tha Vs Ngwe Saung
09:01	News
09:26	Global Partnership for Brighter Future: Solomon Islands Pavilion at Expo 2020 Dubai
09:32	Innovative Handworks Based On The Art Of Line Drawing
09:51	Wholesale Fish

MRTV

၀၆:၀၀	မေတ္တာရပ်ခံအဖွဲ့အစည်း၏ သမ္မတပိုင်ဆိုင်မှုတရားမဝ
၀၇:၀၀	နံနက်သံဇာတ်
၀၈:၃၀	ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာ
၀၉:၀၀	ဖုတ်ယုတ်ဆေးကုသခြင်း
၀၉:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု
၁၀:၀၀	ယောင်ဆီကလောင်
၁၀:၃၀	လူမှုကွန်ရက်များ
၁၁:၃၀	MRTV National News
၁၂:၀၀	Grade-11 ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ
၁၂:၃၀	သင်္ဃန်းကျောင်း
၁၃:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု
၁၄:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု

MRTV

၀၆:၀၀	မေတ္တာရပ်ခံအဖွဲ့အစည်း၏ သမ္မတပိုင်ဆိုင်မှုတရားမဝ
၀၇:၀၀	နံနက်သံဇာတ်
၀၈:၃၀	ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာ
၀၉:၀၀	ဖုတ်ယုတ်ဆေးကုသခြင်း
၀၉:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု
၁၀:၀၀	ယောင်ဆီကလောင်
၁၀:၃၀	လူမှုကွန်ရက်များ
၁၁:၃၀	MRTV National News
၁၂:၀၀	Grade-11 ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ
၁၂:၃၀	သင်္ဃန်းကျောင်း
၁၃:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု
၁၄:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု

MRTV

၀၆:၀၀	မေတ္တာရပ်ခံအဖွဲ့အစည်း၏ သမ္မတပိုင်ဆိုင်မှုတရားမဝ
၀၇:၀၀	နံနက်သံဇာတ်
၀၈:၃၀	ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာ
၀၉:၀၀	ဖုတ်ယုတ်ဆေးကုသခြင်း
၀၉:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု
၁၀:၀၀	ယောင်ဆီကလောင်
၁၀:၃၀	လူမှုကွန်ရက်များ
၁၁:၃၀	MRTV National News
၁၂:၀၀	Grade-11 ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ
၁၂:၃၀	သင်္ဃန်းကျောင်း
၁၃:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု
၁၄:၃၀	၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်အောင်ချက်ဆု

Education Channel
ပြန်လည်ရောက်ရှိရေး

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့်

မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကိုထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှုတို့ ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများ

သည် EAO များတည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အာဏာရှင်ဆန်သည့်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက် တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လာ လိုသည့်ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လူယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူ များမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများ မှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏နေရပ်များသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လူယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင် အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM)လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရ ဖြစ်စေ၊ အခြား နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်

ငပုတောမြို့နယ်၌ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ငပုတော မတ် ၂၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်စွာလှိုင်နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့ ညနေပိုင်းက ငပုတောမြို့နယ် ဝက်ဆူကျေးရွာရှိ ကိုယ့်အားကိုးကိုး အလယ်တန်းကျောင်းဆောင် ဟောင်း လေပြင်းမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ခဲ့သည်။

ပေးရမည့်အခြေအနေများအား ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဝက်ဆူကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းရှိ ဆရာ ဆရာမများအား လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပြီး ဒေသခံများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံကာ ဒေသ အတွက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလိုအပ်ချက်များကို မေးမြန်းရာ ဒေသခံပြည်သူများက ပြန်လည်ဖြေကြား ကြသည်။



ပြုပြင်ရန်လိုအပ်ချက်များ ထိုသို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာတွင် အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းဆောင်ဟောင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ သည့် အခြေအနေနှင့် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြုပြင်ရန် လိုအပ်ချက်များအား တာဝန်ရှိသူက တင်ပြကြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

အဆိုပါ ဝက်ဆူကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းဆောင်ဟောင်းသည် လေပြင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သွပ်အမိုး ၁၄ ချပ်လန်ကာ ပျက်စီးခဲ့ပြီး အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူ များအား ပြောကြားသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

လပွတ္တာမြို့နယ်နှင့် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်များရှိ မုန်တိုင်းသင့်ပြည်သူများကို ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်



မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် လှိုင်းဘုန်းကျေးရွာရှိ မုန်တိုင်းသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်စဉ်။

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မတ် ၂၂ ရက် မှစ၍ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် လပွတ္တာ မြို့နယ် ကုန်းကြီးကျေးရွာ၊ ရေကျော်ဝကျေးရွာ၊ မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် လှိုင်းဘုန်းကျေးရွာ၊ အလယ်ကျေးရွာနှင့် ရေတွင်းကုန်းကျေးရွာ များရှိ မုန်တိုင်းသင့်ပြည်သူများကို ယနေ့တွင် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနက ထောက်ပံ့သော ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၇ မျိုးပါပုံးနှင့် ထောက်ပံ့ ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

မုဒုံမြို့နယ် ကော့ခိုက်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေးသမဝါယမအသင်း လီမိတက်က ရာသီပေါ်ပန်းများ စိုက်ပျိုးရောင်းချ

မုဒုံ မတ် ၂၄
မုန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ် ကော့ခိုက်ကျေးရွာရှိ ကော့ခိုက်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေး သမဝါယမအသင်းလီမိတက်က အသင်းသားများ ပိုင်ဆိုင်သော ဥယျာဉ်ခြံမြေများပေါ်တွင် ဂန္ဓမာ၊ ဆန်းမားဖြူ၊ ဆန်းမားဝါ စသည့် ရာသီပေါ်ပန်းများကို တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း နှင့် ရောင်းတန်းဝင်ခြံထွက်ပန်းများသည် လူကြိုက် များ၍ အသင်းမှာ အဆင်ပြေဝင်ငွေတိုးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ နာသုံးနာ လက်ကိုင်ထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအပေါ် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်ဖြင့် သင်ကြားရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုအား အသိအမှတ်ပြု သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၄

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဆရာ၊ ဆရာမများအပေါ်ရှိသေလေးစားမှုပြုရသည့် အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင်အဖြစ် ရှေးယခင်ကတည်းကပင် ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်သဖွယ် သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ မတွေ့ရှိနိုင်သော အလေးအနက်ပြုမှုကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း စေတနာကို အရင်းခံပြီး ဝါသနာနှင့်အတူ အနစ်နာခံကာ တပည့်များအပေါ် ရင်ဝယ် သားသဖွယ်သဘောထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်စွာဖြင့် အတတ်ပညာ သင်ကြားပို့ချရုံသာမက “အတတ်လည်းသင်၊ ပဲ့ပြင်ဆုံးမ၊ သိပ္ပံမချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာ အပ်ပို့” ဟူသော ဆရာကျင့်ဝတ်ငါးသွယ်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နေ သူများ ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရပ်နားထားရသည့် ကျောင်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာ သင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ဇွန် ၁ ရက်နေ့မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တစ်ပြိုင် တည်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေသည့်

ကာလနှင့် လက်ရှိသင်ကြားနေသည့်ကာလတွင် မိမိတစ်ပါတီ ကောင်းစားရေးကိုသာ ရေးရှု၍ နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်လိုသူများ၊ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် NLD ပါတီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံ သူများ၊ NUG၊ CRPH နှင့် PDF စသည့်အဖွဲ့များသည် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်လာစေရန် Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း များအပြင် ကလေးငယ်များပညာသင်ကြားရေးကို အခက်အခဲဖြစ် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စာသင်ကျောင်းများကို မိုင်းများ၊ လက်လုပ်ဗုံး များဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကို စာပေသင်ကြားမှုမပြုနိုင်စေရန် ခြိမ်းခြောက် ခြင်း၊ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး သေဆုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

မကောင်းမှု၊ မတရားမှုတို့ကို ပြုလုပ်ရမည့်အပေါ် ရှက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းဟူသော ဟီရို၊ ဩတ္တပ္ပတရားတို့အပေါ်၌ သာမန်လူတို့ ထက်ပိုမိုသိရှိစောင့်ထိန်းတတ်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့သော အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ၊ နှောင့်ယှက်မှုမျိုးစုံ

တို့ကြားမှ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာဟူသည့် မွန်မြတ်လှသည့် ဂုဏ်ပုဒ်နှင့်အညီ ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့် စိတ်ထားများဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ပညာတတ် လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး ရှေးရှု၍ သင်ကြားရေးတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းရအောင် အားကြိုး မာန်တက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆရာ၊ ဆရာမများကို နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လှိုက်လှဲစွာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း တင်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ် ရင်သွေးငယ်များ၏ စာပေပညာတတ်မြောက်ရေး၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ သင်ကြားရေး တာဝန်များကို ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ ကလေးငယ်များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိထားကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ဟားခါးမြို့ရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများနှင့် အိမ်ထောင်စုဇယားများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၄

ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့ ဟားခါးထာရ်(၁/၂)ရပ်ကွက်ရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ပြုလုပ် ပြီးစီးသည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများနှင့် အိမ်ထောင်စု ဇယားများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့တွင် ဟားခါးမြို့ မြစ်သစ်ရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း၌ ပြုလုပ်ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဌာနဆန်းအောင်၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်

မျိုးထွဋ်လှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အမှာစကားပြောကြား ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယတိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၁၀၁ ကတ်နှင့် အိမ်ထောင်စုဇယား ၁၂ ခုတို့ကို ပေးအပ်ရာ ဒေသခံပြည်သူများ ကိုယ်စား တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လူသုံးကုန်၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် သုံးဘီးမော်တော်ယာဉ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၄

တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၂၁ ရက်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တောင်ကုတ်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးဆောင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သံတွဲခရိုင် တောင်ကုတ်မြို့နယ်အတွင်း တရားမဝင် ကညင်ခွဲသား ၃ ဒသမ ၅၅၄၄ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၅၄၄၀)ကို သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထို့အတူ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဆိပ်ကမ်း (သီလဝါ) ကုန်သွယ်ရေးစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ဆိပ်ကမ်းတာဝန်ကျအကောက်ခွန်အဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ရာ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာ(ID)တွင် ကြေညာထားသည်နှင့် ကွဲလွဲစွာ တင်သွင်းလာသော ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၀၀၀၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေ နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အလားတူ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြန်မာ့စက်မှု ဆိပ်ကမ်း ကုန်သွယ်ရေးစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ဆိပ်ကမ်းတာဝန်ကျ အကောက်ခွန်အဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သွင်းကုန်ကြေညာ လွှာ(ID)တွင် ကြေညာထားခြင်းမရှိဘဲ အပိုပါရှိလာသော လူသုံးကုန် ပစ္စည်းများ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၂၆၀၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထို့ပြင် မတ် ၂၃ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ တာဝန်ကျပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေး



မွန်ပြည်နယ် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ဖမ်းဆီး ရမိမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

အဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင် လာသော မော်တော်ယာဉ်ပေါ်၌ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာ(ID)တွင် ကြေညာထားသည့် ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ရောနှောတင်ဆောင်လာသော ဆပ်ပြာမှုန့်ထုပ်များ(ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ယင်းအပြင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့

များက စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မင်းဘူးခရိုင် စေတုတ္တရာ မြို့နယ်အတွင်း တရားမဝင်သစ်မျိုးစုံ ၂ ဒသမ ၉၂၆၂ တန် (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၉၂၆၂၀)ကို သစ်တောဥပဒေအရလည်းကောင်း၊ ပခုက္ကူ ခရိုင် ရေစကြိုမြို့နယ် ပခုက္ကူ-ရေစကြို ကားလမ်းပေါ်တွင် ချက်ဒီဇယ် ဆီ ဂါလန် ၇၀၀၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀၀)အား ရေနံထွက် ပစ္စည်းဆိုင်ရာ ဥပဒေအရလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၅၂၆၂၀ ကို သိမ်းဆည်းအရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထပ်မံ၍ မတ် ၂၄ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် သာယာဝတီ မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနဦးဆောင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သာယာဝတီခရိုင် သုံးဆယ်သစ်တော ကြီးပိုင်းအတွင်း တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ ၃ ဒသမ ၁၂၆၀ တန်(ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၉၄၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထို့ပြင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရတနာဦးဆောင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ များက စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကန့်ဘလူ မြို့နယ်အတွင်း တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ ၃ ဒသမ ၀၇၃၇ တန်နှင့် အဆိုပါ သစ်များတင်ဆောင်လာသော သုံးဘီးမော်တော်ယာဉ် သုံးစီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၈၄၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့် အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မတ် ၂၁ ရက်၊ ၂၃ ရက်နှင့် ၂၄ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၁၄ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၁၁၂၄၄၀) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။
သတင်းစဉ်



ဗြိတိန်နှင့် အိုင်ယာလန်တို့က ယူရို ၂၀၂၈ ပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်အဖြစ်ကျင်းပခွင့်ရရှိရေး အဆိုပြုခဲ့

ဗြိတိန်နိုင်ငံနှင့် အိုင်ယာလန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်တွေဟာ ၂၀၂၈ ခုနှစ်မှာ ကျင်းပမယ့် ယူရိုပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခွင့်ရရှိရေးအတွက် အဆိုပြုခဲ့ကြတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ယူရို ၂၀၂၈ ပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခွင့်ရရှိရေးအတွက် ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတကာဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်တွေရဲ့ ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားခွင့် ပိတ်ပင်ခြင်းခံထားရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယူရို ၂၀၂၈ ပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခွင့်ရရှိဖို့အတွက် ဗြိတိန်နိုင်ငံ၊ အိုင်ယာလန်နိုင်ငံနှင့် ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတို့အပြင် တူရကီနိုင်ငံကလည်း အဆိုပြုထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။

လာမယ့် ယူရို ၂၀၂၄ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ဂျာမနီနိုင်ငံက ဇွန် ၁၄ ရက်ကနေ ဇူလိုင် ၁၄ ရက်အထိ အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသွားဖို့ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယှဉ်ပြိုင်ပြီးစီးခဲ့တဲ့ ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲမှာတော့ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲမှာ အီတလီအသင်းနဲ့ အင်္ဂလန်အသင်းတို့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး သာမန်ပွဲကစားချိန်အတွင်း တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီသာရေလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့တာကြောင့် ပင်နယ်တီအဆုံးအဖြတ်ခံယူရာမှာတော့ အီတလီအသင်းက အင်္ဂလန်အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ကာ ယူရို ၂၀၂၀ ချန်ပီယံဆုဖလားကို ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။



လစ်လပ်နေတဲ့ နည်းပြရာထူးအတွက် အဲရစ်တန်ဟက်ကို ခန့်အပ်ဖို့ မန်ယူ ဆန္ဒရှိနေ

ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် မန်ယူအသင်းဟာ အသင်းရဲ့လစ်လပ်နေတဲ့ နည်းပြရာထူးအတွက် အေဂျက်အသင်းနည်းပြ အဲရစ်တန်ဟက်ကို ခန့်အပ်ဖို့ ဆန္ဒရှိနေတယ်လို့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက နည်းပြဆိုးရှားကို ထုတ်ပယ်ပြီးကတည်းက ရန်းနစ်ကို ယာယီနည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ နည်းပြရန်းနစ်ဟာ လက်ရှိအချိန်မှာ မန်ယူအသင်းရဲ့ အမြဲတမ်းနည်းပြဖြစ်လာဖို့ ရုန်းကန်နေရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းဟာ အသင်းရဲ့ အမြဲတမ်းနည်းပြရာထူးအတွက် အေဂျက်အသင်း နည်းပြ အဲရစ်တန်ဟက်အပြင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနည်းပြ ပိုချက်တီနိုကိုလည်း ခေါ်ယူခန့်အပ်ဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်ပေမယ့် အဲရစ်တန်ဟက်နဲ့ ပိုချက်တီနိုတို့ဟာ လက်ရှိအသင်းအသီးသီးနဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့စာချုပ်သက်တမ်းက ၂၀၂၃ ခုနှစ်ရောက်ရှိမှသာ ကုန်ဆုံးမှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အဲရစ်တန်ဟက်ဟာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကတည်းက အေဂျက်အသင်း နည်းပြဖြစ်လာခဲ့သူဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်နဲ့ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တို့မှာ နယ်သာလန်လိဂ်ဖလားကို ရယူနိုင်ခဲ့တာဖြစ်တဲ့အပြင် လက်ရှိမှာလည်း နယ်သာလန်လိဂ်ရဲ့ အမှတ်ပေးဇယား ထိပ်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နိုင်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းနည်းပြရာထူးကို ဘယ်နည်းပြပဲ တာဝန်ယူကိုင်တွယ်စေကာမူ မန်ယူအသင်းနည်းပြဖြစ်လာသူဟာ ပေါ့တာ၊ လင်ဂတ်၊ ကာဗာနီနဲ့ မာတာတို့ဟာ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးတော့မှာဖြစ်လို့ နွေရာသီအပြောင်း အရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ ကြီးမားတဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်တွေ ချမှတ်ရဖို့လည်း ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအေဂျက်အထူးအရ တိုက်စစ်မှူး စီရီနယ်လ်ဒိုအပါအဝင် ထိပ်တန်းအဆင့်ရှိ ကစားသမားများမှာ မန်ယူအသင်းနဲ့အတူ အနာဂတ်ဆက်ရှိဖို့ မသေချာတဲ့အနေအထားမှာ ရှိနေတာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ လက်ရှိယာယီနည်းပြ ရန်းနစ်ကတော့ မန်ယူအသင်းမှာ နောက်ထပ်နှစ်နှစ်ကြာ ထပ်ပြီးတာဝန်ယူကိုင်တွယ်နိုင်ဖို့ ဆန္ဒရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းကတော့ နည်းပြရန်းနစ်ကို အသင်းရဲ့ အမြဲတမ်းနည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ်ဖို့ စီစဉ်ထားတာမရှိဘဲ အေဂျက်အသင်းနည်းပြ အဲရစ်တန်ဟက်နဲ့ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနည်းပြ ပိုချက်တီနိုတို့ကိုသာ အမြဲတမ်းနည်းပြ အဖြစ်ခန့်အပ်ဖို့ ဆန္ဒရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။



ယူရို ၂၀၂၀ ချန်ပီယံဖလားနှင့်အတူ အီတလီအသင်း ကစားသမားများ အောင်ပွဲခံနေစဉ်။

ဘောလုံး လောက သတင်း တိုများ

ဒီကလန်ရိုက်ဟာ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကနေ ထွက်ခွာခဲ့မယ်ဆိုရင် မန်ယူအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ ထက် ချယ်လ်ဆီးအသင်းဆီကို ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ ပိုမိုဆန္ဒရှိနေပြီး ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက ဒီကလန်ရိုက်ရဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးကို ပေါင်သန်း ၁၅၀ သတ်မှတ်ထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဂျူဗင်တပ်အသင်း၊ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းတို့ဟာ နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ ရှိနေတဲ့ မန်ယူအသင်းမှ ပြင်သစ်ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့တာကို စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေပြီး နယူးကာဆယ်အသင်းနဲ့ အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းတို့ကလည်း ပေါ့တာကို ခေါ်ယူဖို့ စောင့်ကြည့်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဂျူဗင်တပ်အသင်းမှ အာဂျင်တီးနားတိုက်စစ်မှူး ဒိုင်ဘာလာဟာ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့ အောင်မြင်မှုမရရှိခဲ့ပါက အသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့ရှိနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။



ရာဖေးလ်နာဒယ် ဒဏ်ရာပြဿနာကြောင့် အနားယူရမည်



စပိန်တင်းနစ်အကျော်အမော် ရာဖေးလ်နာဒယ်ဟာ နံရိုးဒဏ်ရာပြဿနာကြုံတွေ့ခဲ့ရတာကြောင့် သီတင်းပတ် လေးပတ်ကနေ ခြောက်ပတ်ကြာအထိ အနားယူရတော့မှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ပရော်ဖက်ရှင်နယ်တင်းနစ်ကစားသမား ရာဖေးလ်နာဒယ်ဟာ အင်ဒီယန်ဝဲလ်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်မှာ ကာလို့စ်အယ်ကာရက်စ်ကို အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲမှာတော့ တေလာဖရစ်စ်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဂရန်းဆလမ်းချန်ပီယံဆုဖလားကို ၂၁ ကြိမ်အထိ ရယူဆွတ်ခူးထားနိုင်ခဲ့တဲ့ ရာဖေးလ်နာဒယ်ဟာ ဒဏ်ရာပြဿနာကြောင့် လာမယ့်လအတွင်း ကျင်းပမယ့် မွန်တီကာလိုနဲ့ ဘာစီလိုနာအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွေမှာ လွဲချော်ရဖို့ရှိနေတဲ့အပြင် မေ ၂၂ ရက်မှာ ကျင်းပဖို့စီစဉ်ထားတဲ့ ပြင်သစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲနဲ့လည်း လွဲချော်ရဖို့ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။



ဂျီဂျူယာနဲ့ ထိုးသတ်မယ့်ပွဲစဉ်အတွက် လေ့ကျင့်ဖို့ ယူကရိန်းနိုင်ငံကနေ ထွက်ခွာခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ အိုလက်ဆန်းဒါးယူဆစ်

ဟဲစီးဝိတ်ချန်ပီယံ အိုလက်ဆန်းဒါးယူဆစ်ဟာ ဗြိတိန်လက်ဝှေ့ကျော် ဂျီဂျူယာနဲ့ထိုးသတ်ဖို့ စီစဉ်ထားတဲ့ မကျေပွဲကို အကောင်းဆုံး ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့အတွက် လေ့ကျင့်ရေးအစီအစဉ်တွေ ပြုလုပ်ဖို့ ယူကရိန်းနိုင်ငံကနေ ထွက်ခွာခဲ့ပြီဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အိုလက်ဆန်းဒါးယူဆစ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းက ဗြိတိန်ပရော်ဖက်ရှင်နယ် လက်ဝှေ့သမား ဂျီဂျူယာကို အနိုင်ရရှိခဲ့ကာ ဟဲစီးဝိတ်ချန်ပီယံခါးပတ်တွေကို ရယူသိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ရှုံးနိမ့်ခဲ့တဲ့ ဂျီဂျူယာကလည်း အိုလက်ဆန်းဒါးယူဆစ်ထံကနေ ချန်ပီယံခါးပတ်တွေ ပြန်လည်ရယူဖို့ လာမယ့်ဇွန်လအတွင်းမှာ အိုလက်ဆန်းဒါးယူဆစ်နဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ဖို့ စီစဉ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။



ငွေကြယ် - ရေးသားသည်

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီမှ ချေးငွေထုတ်ချေး

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ပထမအသုတ် ချေးငွေခွင့်ပြုပေးရန် စိစစ်အတည်ပြုသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများ

စဉ်	ကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်း အမည်	လိပ်စာ
၄၆	အလင်းတန်း- အိုးစည်ဒိုးပတ်	မြောင်းတကာစံပြကျေးရွာ၊ ပြည်လမ်းမကြီး၊ မှော်ဘီမြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၄၇	အောင်ဇော်ဗိုလ် (သား) ဇော်ဝင်းဗိုလ်	ဘုရားလမ်း၊ ဘန်ဘွားကုန်းအုပ်စု၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၄၈	ချစ်သဲမောင် နတ်သဘင်	မြို့မ(၁)ရပ်ကွက်၊ ကုန်းမြင့်သာယာ၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၄၉	မဟာရန်ကုန် ကိုကိုချစ် မင်္ဂလာဆိုင်	မြို့မ (၁) ရပ်ကွက်၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၀	စိုးသူဗိုလ်မင်္ဂလာဆိုင်	တိုက် (၇)၊ အခန်း (၅၀)၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၁	ရဲညီနောင် နတ်ဆိုင်	အမှတ် (၆၂၆)၊ ဗြဟ္မစိုရ်လမ်း၊ (၅၅) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၂	သန်းသန်းစိုး ကနူးစီးဒေဝါ	ဘုရားလမ်းကျေးရွာ၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၃	အချိန်တန်အမှန်-ဒေဂူး နတ်သဘင်အဖွဲ့	စွယ်တော်လမ်း၊ ရခိုင်ရိုးလေးကျေးရွာ၊ ထန်းတပင်မြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၄	မြို့တော်သန့်ဇင်အောင် ဇာတိမာန်	(၁၅၅) ရပ်ကွက်၊ ရတနာ (၂) လမ်း၊ ဒဂုံအရှေ့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၅	ဟားတော်ဝင်စတား လူရွှင်တော်	အမှတ် (၁၉၀)၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ (၃) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၆	ဂရိတ်သျှန်းစိုးအောင်	ဗိုလ်အောင်ကျော် (၃) လမ်း၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၇	ခရမ်းကြည်ကြည်မာ အငြိမ့်	အသောက (၁) လမ်း၊ ကုန်းတလဘောင်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၈	စောမောင်မောင် ကနူးစီးဒေဝါ	ဂေါ်ညောင်ကုန်းလမ်း၊ ဆင်ဖြူရှင်ရပ်ကွက်၊ ဥက္ကံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၅၉	ဦးမြင့်သန်း ကနူးစီး ဒေဝါ	အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၀	မောင်မောင် ကနူးစီးဒေဝါ	နီလာလမ်း၊ အနော်ရထာရပ်ကွက်၊ ဥက္ကံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၁	ဟိန်းထက်အောင် အိုး/ဒိုး	(၂၂) ရပ်ကွက်၊ ဓမ္မာရုံလမ်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၂	ချားရဟတ် အပျော်စီးလှေ	အမှတ် (၂၀၄)၊ မြတ်လေးနွယ် (၂) လမ်း၊ နွယ်အေးရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၃	ချားရဟတ် အပျော်စီးလှေ	အမှတ် (၂၀၆)၊ မြတ်လေးနွယ် (၂) လမ်း၊ နွယ်အေးရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၄	စိန်တင့်ဗိုလ်-စိုင်းထက်အောင် မင်္ဂလာဆိုင်	(၂) လမ်း၊ အိုးတန်းရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၅	ဒဂုံမင်း မာယာလှလှ-ပဒေသာ	၂၀၁၊ (၈၇) ရပ်ကွက်၊ သဒ္ဓါလမ်း၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၆	ပြည်ကျော် ပင်လယ်ဓားပြ ပျော့ပျော့အိအိချားရဟတ်	အမှတ် (၈၇)၊ ဝိသာခါလမ်း၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၇	နုနုအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	မင်္ဂလာရွာသစ် (၂) လမ်း၊ (၈) ရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၈	ဒေါ်သန်းအေး ကနူးစီးဒေဝါ	အမှတ် (၁၀၂)၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးလမ်း၊ ရဲစုကျေးရွာ၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၆၉	ရွှေသစ် အိုးစည်ဒိုးပတ်	စိန်လေး (၄) လမ်း၊ အိုးတန်းရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၀	ရွှေမန်းချမ်းသာ ဇာတ်	အမှတ် (၁၁/ ၅)၊ မြဝတီရည်လမ်းသွယ်၊ အေဝမ်းလမ်း၊ (၅) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၁	ဟားစတိုင်လ် လူရွှင်တော်အဖွဲ့	အမှတ် (၁၂၄/ က)၊ ပညာတန်ဆောင် (၁) လမ်း၊ (၄၃) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၂	သက်ပိုင်ခင် ကနူးစီးဒေဝါ	စိန်ကြီး (၂) လမ်း၊ အိုးတန်းရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၃	ရတနာမင်း ကျောက်ဆည်ရိုးရာ ဆင်အက	အမှတ် (၅၉)၊ (၁-က) ရပ်ကွက်၊ သမာဓိလမ်း၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၄	မျိုးမျိုးအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	ဒေါနလမ်း၊ ဥပုဇရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၅	ဦးစန်းလွင် ကနူးစီးဒေဝါ	စက်သရက်တော-သရဖီလမ်း၊ ကျန်စစ်သားရပ်ကွက်၊ ဥက္ကံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၆	ခေတ်သစ်မောင် ဗျာတေးဂီတ	လသာကျေးရွာ၊ တွံတေးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၇	ပန်ကျာစိန်လှမြိုင် မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၁၂၆၄)၊ အောင်သုခ (၂၅) လမ်း၊ ၆ အရှေ့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၈	အောင်တင်ဝင်း ကနူးစီးဒေဝါ	အိုးတန်းရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၇၉	အောင်ကြည်ခိုင် နတ်ဆိုင်	သုခမြိုင်(၅)လမ်း၊ ရှမ်းစုရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၀	ဒေါ်ခင်ခင်လှ ကနူးစီးဒေဝါ	အမှတ် (၂၇၉)၊ ဝဇီရာ (၂) လမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၁	နိုင်ဇော်ဝင်း ကနူးစီးဒေဝါ	(၁) လမ်း၊ (၃) ရပ်ကွက်၊ အပျောက်မြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၂	ချိုချိုအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	ဇေယျာသီရိ (၃) လမ်း၊ အိုးတန်းရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

၈၃	တော်ဝင်ဇကရီ အိုးဒိုး	အမှတ် (၁၁၃/က)၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ (၂၃)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၄	ဥက္ကံမောင် နတ်ဆိုင်	ဗန္ဓုလရပ်ကွက်၊ ကနီဦးကျောင်းလမ်း၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၅	မြန်မာပြည်စတား လူရွှင်တော်အဖွဲ့	အမှတ် (၁၉)၊ စမ်းကြီးဝရပ်ကွက်၊ ရွာလယ်လမ်း၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၆	သုခုမ ဥယျာဉ်တက္ကသိုလ်	အမှတ် (၅၁၇)၊ ပါရမီရိပ်မုန် (၂) လမ်း၊ ထိန်စွန်းကျေးရွာ၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၇	ရဲထက်ကတဲ ရာမညသဘင်	အမှတ် (၈၈)၊ ရွှေစေတီအလယ်လမ်း၊ တာ (၅၀) တောင်၊ ဟင်္သာတမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
၈၈	မင်းချမ်းမြေ အနုပညာဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်း	အမှတ် (၇၄၄)၊ လှိုင်သီရိ (၁) လမ်း၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၈၉	ဆန်းသစ်တီထွင် စင်မြင့်သဘင်	အေးသာယာရွာ၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၀	တင်ထွန်းအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	ဝါးရုံတော (၁) လမ်း၊ ဗန္ဓုလရပ်ကွက်၊ ဥက္ကံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၁	ရွှေဝင်းဗိုလ် မင်္ဂလာဆိုင်	ဓနုဖြူမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
၉၂	မုဒိတာ လူရွှင်တော်	အမှတ် (၅၂၃)၊ ပတ္တမြားဖြတ်လမ်း၊ (၄) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၃	ဦးအုန်းမြင့် ကနူးစီးဒေဝါ	အမှတ် (၆၁၈/က)၊ ရွာမအနောက်၊ မင်းစေတီလမ်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၄	ရန်ကုန်အောင်စည်မိုး မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၄၈)၊ သစ္စာပန်းလမ်း၊ (၄) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၅	သျှင်ထိပ်ထား လူရွှင်တော်အငြိမ့်	တိုက် (၈၁)၊ အခန်း (၃၀၈)၊ မြင်းကပါလမ်း၊ ကျန်စစ်မင်းအိမ်ရာ၊ (၈) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၆	အောင်မင်းဗိုလ် နတ်ဆိုင်	အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်၊ ယမုံနာလမ်း၊ တံတားမြို့၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၇	အလင်္ကာဟန်သာ မြန်မာမှုတေးဂီတ	အောင်မင်္ဂလာ (၅) လမ်း၊ ရွှေကုန်းရပ်ကွက်၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၈	ပန်ကျာစိန်ဝင်းအောင် လူငယ်သန့်ဇင်	မြိုင်သာယာ (၄)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၉၉	မြန်မာပြည်သားလေး ဖိုးဇော်နှင့် တူသား	အမှတ် (၆၀)၊ ပြည်တော်သာ (၁) လမ်း၊ စီးကုန်း၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၀	ရှုမဝ ဇာတ်သဘင်	ရှုမဝဝန်း၊ ပြည်လမ်း၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၁	စိန်ဗိုလ်မင်း အိုးထူး မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၉) ရပ်ကွက်၊ မြတ်နိုးသူလမ်း၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၂	လမ်းသာ အိုးစည်ဒိုးပတ်	သိုက်တူးကန်ကျေးရွာ၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၃	ယမင်းအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	အမှတ် (၂၂၆)၊ မေတ္တာလမ်း၊ ဈေးရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၄	အောင်စံထွန်း ကနူးစီးဒေဝါ	မင်္ဂလာ (၄) လမ်း၊ စက်တန်းရပ်ကွက်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၅	လှိုင်မင်းဗိုလ် နတ်ဆိုင်	ဘုရားလမ်းကျေးရွာ၊ သန့်ဆွေးကုန်းအုပ်စု၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၆	ဇာနည်နန်းလွင် နတ်ဆိုင်	အမှတ် (၆၉)၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ မြန်မာလမ်း၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၇	ဆန်းသစ်လွင် အိုး/ဒိုး	တကောကျေးရွာ၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၈	ခေတ်သစ်နွဲ့ဆိုး အိုး/ဒိုး	အမှတ် (၇) ရပ်ကွက်၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀၉	သားစတင်း မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၇) ရပ်ကွက်၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၀	လမ်းအောင် အိုး/ဒိုး	မိုးကုန်းသာကျေးရွာ၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၁	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (ဆိုင်)	အောင်ဇေယျာလမ်း၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၂	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (အိုး/ဒိုး)	နံယောကျေးရွာ၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၃	ကနူးစီး ဒေဝါ	အမှတ် (၁၀) ရပ်ကွက်၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၄	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (အိုး/ဒိုး)	အဇက်ကျေးရွာ၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၅	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (အိုး/ဒိုး)	ပျဉ်းမင်္ဂကျေးရွာ၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၆	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (အိုး/ဒိုး)	အမှတ် (၉) ရပ်ကွက်၊ မြတ်နိုးသူလမ်း၊ သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၇	စွမ်းသဘင်	အမှတ် (၂၀၁)၊ တိုက် (၁၅)၊ ပုလဲကန်လမ်း၊ ပုလဲမွန်အိမ်ရာ၊ (၆၅) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၈	မင်းသားကြီး မြန်မာသံစဉ်	ဈ/ ၈၀၉၊ ဧရာ (၄) လမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၁၉	ဝင်းလှဝင်းထက် ဆိုင်းအဖွဲ့	စ/၁ လမ်း၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၂၀	စိန်ဗိုလ်ဆင့် မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၁၇)၊ ချမ်းသာလမ်း၊ ရန်ကုန်သစ်ရပ်ကွက်၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်

အခါတိုင်းနှစ်များကဆိုလျှင် မိုးရာသီမှာ နန်းကိန္နရီအတွက် ပျင်းရိစဖွယ်ဖြစ်ခဲ့သည်။ ငြီးငွေ့စဖွယ်ဖြစ်ခဲ့သည်။ အငြိမ့်ရပ်နားလိုက်ရပြီဆိုလျှင် အိမ်တွင်ပင်နေကာ စားပြီးအိပ်၊ အိပ်ပြီးစားလုပ်ရသည်။ မိုးကုန်ခါနီးရက်များသို့ ရောက်ရှိလာမှ ထိုနှစ်အတွက်ကပြုရမည့် ဇာတ်လမ်းဇာတ်ကွက်များ၊ ယိမ်းများ၊ သီချင်းများ တိုက်ကြရသည်။

ယခုနှစ်တွင်မူ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးကြောင့် နန်းကိန္နရီမှာ ပျင်းရိဖို့အချိန်မရှိ။ ငြီးငွေ့နိုင်ခြင်းလည်း မရှိ။

အနေနီးစပ်ကြသည်ဖြစ်၍ တစ်ကြောင်းမဟုတ်တစ်ကြောင်း စကားစပ်ပြောမိကြသည်။ ထိုအခါ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးသည် နန်းကိန္နရီနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အချို့သောအကြောင်းအချက်များကို သိလာရသည်။ ယင်းအချက်များအနက် နန်းကိန္နရီသည် ရန်ကုန်တွင် အထီးတည်းသာဖြစ်သည်။ အခြား အတွယ်အတာ မရှိဆိုသောစကားကို ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး စိတ်ဝင်တစားရှိရသည်။

“နန်းကိန္နရီဆိုတဲ့နာမည်က အတော်ကောင်းတာပဲ။ ဘယ်သူပေးတဲ့နာမည်လဲဟင်”

“အငြိမ့်ဆရာ ဦးမြတ်စံပေးတဲ့နာမည်ပါ”

“အရီမှာ တခြားနာမည်ရှိသေးလား”
“ရှိပါသေးတယ်။ ဒါပေမဲ့ အခုတော့ ရင်းနှီးတဲ့လူတိုင်းက အရီလို့ခေါ်နေတာနဲ့ မူရင်းနာမည်တောင်ပျောက်နေပါပြီ”

ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး မူရင်းနာမည်ကို မေးဦးမည်ကြံသည်။ နန်းကိန္နရီအနေနှင့် ယင်းအမည်ကို မပြောလိုလှကြောင်းတွေ့ရ၍ ဆက်မမေးဖြစ်။

“အရီမှာ ဖေဖေရှိလားဟင်”

“ရှိပါတယ်”

နန်းကိန္နရီဖြေသည်။

“အရီရဲ့ဖေဖေက ဘယ်မှာလဲဟင်”

“မန္တလေးမှာပါ”

“မန္တလေးမှာ၊ မန္တလေးကနေ ဒီကို

ဘယ်လိုလုပ်ရောက်လာတာလဲကွယ်”

သည်အမေးကို နန်းကိန္နရီ မဖြေဘဲ နေသည်။ အဖြေပေးလိုဟန်လည်းမတူ။

သည်တွင် ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးသည် နန်းကိန္နရီ၏ ထူးခြားသောအကျင့်ကို သတိထားမိသည်။ နန်းကိန္နရီသည် မိမိနယ်ပင် အတိတ်ကာလဆိုသည်ကို ပြည်ဖုံးကားချထားလိုသူ ထင်လာ



သည်။ အတိတ်ဆိုသည်ကို တတ်နိုင်သမျှ လျှို့ဝှက်ဖုံးကွယ်ထားတတ်သူဟု နားလည်လာရသည်။

နန်းကိန္နရီ၏အတိတ် ကာလသည် အကျည်းတန်ပုံရသည်ဟု တွက်မိသည်။ ထိုအခါ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးမှာ နန်းကိန္နရီအတွက် ရင်လေးလာရသည်။ မိမိနှင့် မဆုံတွေ့ရသေးခင်က နန်းကိန္နရီ မည်သို့များဖြစ်ခဲ့ပါလိမ့်။ ဘဝကို မည်သို့ ကျင်လည်ခဲ့ရပါလိမ့်စသည်ဖြင့် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြ ဖြစ်လာရသည်။

နန်းကိန္နရီ၏မြုပ်ကွယ်နေသောဘဝကို သိရှိလိုသောဆန္ဒ ပြင်းပြလာသည်။

နန်းကိန္နရီ၏ နောက်ကြောင်းမရှင်းမှုအတွက် ရံခါတွင် စိတ်မှာ ကျေနပ်သလို တော့ရှိမိသား။ မိမိသမီးငယ်၏ဘဝမှာ လည်း မည်သည့်နည်းနှင့်မျှ ရှင်းလင်းနိုင်မည်မဟုတ်။

ရှုပ်ရှုပ်ထွေးထွေးရှိမည်ဟုသာ တွက်ဆမိသည်။ စင်စစ် ထိုကလေးမှာ မမွေးမီကပင် ဒုက္ခသုက္ခကို ခါးစည်းခံစားရသူမဟုတ်လား။

နန်းကိန္နရီသည် ဘဝဇာတ်ကြောင်းကို အမေးခံရသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် စကားကို လွှဲပြောင်း ပြောဆိုတတ်ကြောင်း

ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး သတိထားမိသည်။ ယင်းစကားကို စလိုက်သည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် နန်းကိန္နရီ အိမ်ပြန်စကားဆိုတတ်သည်။ သို့ဖြင့် ယင်းစကားကို မစရလောက်အောင် ဖြစ်နေရလေသည်။ မမဝင်းရီ ရေနံ့ချောင်းသို့ ပြန်သည်။ ဗိုလ်မှူးညိုထွန်းသည်လည်း ပြန်သွားခဲ့လေပြီ။ မမဝင်းရီကရော ဗိုလ်မှူးညိုထွန်းကပါ နန်းကိန္နရီအပေါ် စိတ်ဝင်တစားရှိကြသည်။ အကြောင်းထူးလျှင် စာရေးဖို့ ပြောသည်။

နန်းကိန္နရီ၏ဖခင် မန္တလေးတွင်ရှိနေသည်ဟု သိရသည်။ ဗိုလ်မှူးညိုထွန်းသည်လည်း ယခုအခါ မန္တလေးတွင် တာဝန်ကျနေရာ တစ်နည်းမဟုတ်တစ်နည်းဖြင့် နန်းကိန္နရီဖခင်၏လိပ်စာကို အရယူကာ စုံစမ်းခိုင်းမည်ဟု ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး စိတ်တွင် သန္နိဋ္ဌာန်ချထားသည်။

ယင်းသန္နိဋ္ဌာန်ကြောင့်ပင် ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး ကိုငှက်ရိုးနှင့်တွေ့ရဖို့ဖြစ်လာသည်။ ဆုံရဖို့ဖန်တီးလာသည်။

ကိုငှက်ရိုးသည် အခြားသော အငြိမ့်အဖွဲ့သားများလို နန်းကိန္နရီနှင့် ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးတို့ ဆက်ဆံရေးအပေါ် စိတ်ဝင်စားသူ၊ အားကျသူတစ်ယောက်

မဟုတ်ခဲ့။ သူသည် ယင်းအဖြစ်ကို အမှုမဲ့အမှတ်မဲ့သာနေခဲ့သည်။ သို့တိုင်အောင် ပြောသံဆိုသံများကို ကြားခဲ့ရသည်ဖြစ်၍ နန်းကိန္နရီနှင့် ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးတို့၏ ဆက်ဆံရေးအခြေအနေကို နားလည်သည်။

သူ့အိမ်သို့ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး ရောက်လာကာ နန်းကိန္နရီနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းခြင်းပြုလာလေသောအချိန်တွင် ယင်းကိစ္စကို သာမန်ထက်ပို၍ စိတ်ဝင်စားလာသည်။ အခါတိုင်းကထက် အလေးအနက်ထားလာမိသည်။ သို့ရာတွင် သူသည် အခြားသူများလိုပင် နန်းကိန္နရီ၏ ဘဝကို အပြည့်အစုံ သိကျွမ်းနိုင်စွမ်းရှိသူ တစ်ယောက်မဟုတ်ခဲ့။ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး၏ မေးခွန်းများကို ကျေနပ်စရာကောင်းလောက်အောင် မဖြေဆိုနိုင်ခဲ့။ သူသည် နန်းကိန္နရီဖခင်၏လိပ်စာကိုပင် ပေးနိုင်စွမ်းမရှိ။

ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးသည် အားမလိုအားမရဟန်ဖြင့် ပြန်သွားရသည်။ ကလေးမုန့်ဖိုးဆိုကာ ငွေငါးဆယ်ကို စားပွဲပေါ်ချသွားသည်။

အစသော် သည်ကိစ္စကို သည်မျှနှင့်ပင် ပြီးစီးသွားလိမ့်မည်ဟု ကိုငှက်ရိုးထင်သည်။ သည်မျှနှင့်ပင် အဆုံးသတ်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ခဲ့သည်။ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးနှင့် ထပ်မံတွေ့ဆုံဖို့အကြောင်း မပေါ်ပေါက်နိုင်ဟု မှတ်ယူသည်။

သို့ရာတွင် သည်ကိစ္စမှာ ထိုမျှနှင့် ပြီးစီးမသွားသေးကြောင်း ကိုငှက်ရိုးတွေ့ရလေသည်။

ထိုနေ့က ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးပေးခဲ့သော ငွေငါးဆယ်ကိုယူကာ ကိုငှက်ရိုးအရက်ဆိုင်သို့ ရောက်လာရခြင်းက ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး၊ နန်းကိန္နရီတို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့်အဖြစ်ကို ပိုမိုရှည်လျားအောင် ဖန်တီးပေးသလို ဖြစ်ခဲ့သည်။

ကိုငှက်ရိုးသည် အချိန်ပြည့် အရက်သမားတစ်ယောက် မဟုတ်။ သို့ပေမဲ့ အရက်ဆိုင်သို့ အရောက်အပေါက်များသည်။ အထူးသဖြင့် ယခုလို အငြိမ့်နားရက်များတွင် ပျင်းပျင်းရိုတိုင်း အရက်ဆိုင်သို့ ရောက်သည်။

အငြိမ့်နားပြီဆိုသောအခါ ကိုငှက်ရိုးတို့မှာ ဝင်ငွေမရှိ။ တစ်ဆောင်းလုံး တစ်နေ့လုံး ပွဲကခုန်ကရသမျှငွေကို တစ်မိုးလုံး ထိုင်စားရသည်။ မလုံလောက်လျှင် အငြိမ့်ထောင်ထံမှ ချေးရသည်။ စပေါ်ယူရသည်။

သို့ဖြစ်၍ အခါတိုင်းရက်များက အရက်ဆိုင်သို့ရောက်သည့်တိုင် ဒကာမရှိပါက ဝဝလင်လင်မသောက်ရ။ သည်ကနေ့တော့ မူးအောင်သောက်မည်။ အပေါင်းအသင်းများကိုလည်း ဒကာခံမည်ဟု ကြံရွယ်သည်။ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး ပေးထားခဲ့သောငွေကို အိမ်ရှင်မ မသိအောင်ထားလိုက်သည်။ သည်အလုပ်မျိုးတော့ ကိုငှက်ရိုးတို့ နောက်ကျနေသည်။ ညကြေးမှလွဲ၍ ဆုငွေတို့ဘာတို့ဆိုသည်ကို သည်လိုပင် အိမ်ရှင်မ မသိအောင် လစ်တတ်မြဲဖြစ်သည်။

ကိုငှက်ရိုး အရက်ဆိုင်သို့ ရောက်လာသည်။ စောနေသည်ဖြစ်၍ မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းတို့ ရောက်မလာသေး။ သူသည် အရက်တစ်လုံးမှာသည်။ အမဲ

ကြော်နှင့် မြည်းရင်း ဖြည်းဖြည်းချင်း သောက်နေသည်။

“ဟေး၊ စမ္မတာငှက်ရိုး ဖြိုးလှချည်းလားဗျ”

နောက်ကျောဘက်မှ အသံကြားရသည်။ လူတစ်ယောက် သူ့နံ့ဘေးတွင် လာရပ်သည်။

ထိုသူကို ကိုငှက်ရိုး ကောင်းစွာမသိကျွမ်းလှ။ ဆိုင်မှာ မကြာခဏမြင်ဖူးသည်ကလွဲလျှင် သူ၏အမည်ကိုပင်မသိ။ သို့ပေမဲ့ တစ်ယောက်တည်းပျင်းပျင်းရိုသည်နှင့် ထိုသူအား ဖိတ်ခေါ်လိုက်ရသည်။ ထိုသူသည် စားပွဲတွင်ဝင်ထိုင်လာသည်။

“ဘယ့်နယ်လဲ ကိုငှက်ရိုး၊ ဒီကနေ့ အခြေအနေ ဘယ်ဆိုးလို့တုံး”

ကိုငှက်ရိုး ပြုံးပြလိုက်သည်။

“ဒီလိုပေါ့ဗျာ၊ နှံသမားပါး ဆိုသလိုပေါ့။ ကိုင်း သောက်လိုက်ဦး”

ကိုငှက်ရိုးသည် သည်ကနေ့ သဒ္ဒါနေသည်။ ရက်ရောနေသည်။

သို့ဖြင့် သူတို့နှစ်ယောက် သောက်ရင်း စားရင်း စကားပြောရင်းနှင့်ပင် အခါတိုင်းကထက် ရင်းနှီးလာသည်။ အရက်မိတ်ဆွေဆိုသည်မျိုးကလည်း သည်သို့ပင်ဖြစ်သည်။ အခင်မင်လွယ်စေသည်။ အရင်းနှီးမြန်စေသည်။

အရက်ဝင်လာပြီ ဆိုသောအခါ အာကလည်း သွက်လာသည်။ ပြောစရာ အကြောင်းများကလည်း ပေါများလာသည်။

ကိုငှက်ရိုးသည် သူ့ငွေရခဲ့ပုံကို ပြောပြရန် စိတ်စောနေသည်။ ငွေရပုံအကြောင်း ထက် ငွေပေးသူအကြောင်းကို ပြောပြချင်သည်။ ပြီးလျှင် သူ့ဇနီးအား တစ်ပတ်ရိုက်ခဲ့ပုံကိုလည်း ကြားချင်နေသည်။

“ကိုင်း သောက်ဗျာ၊ ဒီကနေ့သောက်ရတဲ့အရက်ဟာ အခါတိုင်းကထက် အရသာမရှိဘူးလား”

“ဘာဖြစ်လို့လဲဗျာ၊ အရက်ဟာ အရက်ပဲပေါ့။ ရေထိုးနည်းတာနဲ့ များတာပဲကွာတာပါ”

“ဒီကနေ့ မထင်မှတ်ဘဲနဲ့ ငွေရခဲ့တယ်။ ဗေဒင်ဆရာများလို ပြောရရင်တော့ မမျှော်လင့်တဲ့အရပ်က လာဘ်ဝင်တယ်လို့ ပြောရမယ်ထင်တယ်”

“ဟုတ်လား ဆိုစမ်းပါဦး ဘယ်လိုရလို့လဲ”

“ဒီတစ်ခါလောက် ငွေအရချောင်တာမျိုးတော့ တစ်သက်မတွေ့ဖူးပေါင်ဗျာ။ ဒီလိုဗျာ ကျုပ်တို့အငြိမ့်ထဲမှာ နန်းကိန္နရီဆိုတဲ့ မင်းသမီးကလေးရှိပါရောလား။ အဲဒီမိန်းကလေးကိုဗျာ သူ့ငွေးမကြီးတစ်ယောက်က သူ့သမီးနဲ့တူတယ်ဆိုပြီး ကြီးတောင့်ကြီးမကျမူ ကလေးရူး ရူးနေတယ်။ ဒီမိန်းကလေးရဲ့အကြောင်း စုံစမ်းရင်းကနေ ငွေငါးဆယ် ဘတ်ခန့်ပေးခဲ့တာပဲ။

“ဟုတ်လား”

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးသည် နန်းကိန္နရီ၏ ထူးခြားသောအကျင့်ကို သတိထားမိသည်။
နန်းကိန္နရီသည် မိမိနယ်ပင် အတိတ်ကာလဆိုသည်ကို ပြည်ဖုံးကားချထားလိုသူ ထင်လာသည်။
အတိတ်ဆိုသည်ကို တတ်နိုင်သမျှ လျှို့ဝှက်ဖုံးကွယ်ထားတတ်သူဟု နားလည်လာရသည်။
နန်းကိန္နရီ၏ အတိတ်ကာလသည် အကျည်းတန်ပုံရသည်ဟု တွက်မိသည်။
ထိုအခါ ဒေါ်ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီးမှာ နန်းကိန္နရီအတွက် ရင်လေးလာရသည်။
မိမိနှင့် မဆုံတွေ့ရသေးခင်က နန်းကိန္နရီ မည်သို့များဖြစ်ခဲ့ပါလိမ့်၊
ဘဝကို မည်သို့ကျင်လည်ခဲ့ရပါလိမ့် စသည်ဖြင့် စိုးရိမ်

ငှားမည်/ရောင်းမည်
လာလာအိမ်ခြံမြေ(12 1/2 x 60) ပေ Hall Type အငှား 13 သိန်း၊ လမ်းမတော်၊ လမ်းသစ်လမ်း၊ မြေဧရိယာ(12 1/2 x 50)ပေ-အငှား 10 သိန်း အရောင်း-ညှိနှိုင်း(၀၉-၅၀၂၀၈၀၀)

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် Htet Aung Lin [၁၄/ အမတ်(နိုင်)၀၂၂၅၇၇]၏ သတိပေးသည့် SID ကတ်ပျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ Ph:09-253546508

ဒီကရီကိုအတည်ပြုရန်အမိန့်အတည်ပြုရေးရာဇဝန်
အကြောင်းကြားစာ
(တရားမကျင့်ထိုးကိုဝေပဒေအမိန့်-၂၀၊ နည်းဥပဒေ-၂၂) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၄၆ နှင့် ဆက်နွယ်သည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တရားမစာရိတ္တအမှတ်-၂ ဦးတင်ထွန်းအောင် နှင့် ဦးစိုင်းလှ (ဒီကရီအမိန့်ရသူ) (တရားရုံး) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ အောင်ဇေယျလမ်း၊ (၇)ရပ်ကွက်အမှတ်(၅၄/၇)နေ တရားရုံး၊ ဦးစိုင်းလှ(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သို့စေရမည်။
၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၄၆ တွင် ကျွန်ုပ်သည် ဒီကရီကို အတည်ပြုလုပ်ရန် ဤရုံးတော်တွင် တရားနိုင် ဦးတင်ထွန်းအောင်က လျှောက်ထားသည့်ဖြစ်၍ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် အတည်ပြုလုပ်ရန် စေရန်အမိန့်ကိုမထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း အကြောင်းတစ်ခုခုရှိလျှင် ချေဆိုရန် သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေ သို့မဟုတ် အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်ဖြစ်ပေ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ(၇)ရက် (၁၃၃၃ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း(၇)ရက်)နေ့ မွန်းမတည့်မီ(၁၀:၀၀)နာရီတွင် ဤရုံးတော်ရှိလာရောက်ရမည်။
၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ(၂၂)ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(အောင်ဇေယျ) တွဲဖက်ညွှန်ကြားသူကြီး(၁) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထိုးကိုဝေပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ဗဟန်းမြို့နယ်တရားရုံး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၄ ဦးကြည်လင် (တရားလို) နှင့် ဦးတင်လှိုင် (တရားဖြိုင်) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဆရာမမြောက်/အရှေ့ရပ်ကွက်၊ အေးစေတီလမ်း၊ အမှတ်(၈)နေ ဦးတင်လှိုင် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)သို့စေရမည်။
သင့်အပေါ်၌ တရားလိုက "ပဋိညာဉ်အတိုင်း အိမ်နှင့်မြေအရောင်းအဝယ် စာချုပ်အား မှတ်ပုံတင်ပေးစေမှု" လျှောက်ထားခဲ့ချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ၊ သင်တို့ကိုယ်စားလှယ် ရုံးအဖွဲ့အစည်းအရ ဖြစ်စေ၊ သို့တည်း မဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းချေနေရန်ဖြစ်ပေ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၇)ရက် (၁၃၃၃ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း ၅ ရက်) မွန်းမတည့်မီ (၁၀:၀၀)နာရီတွင် အထက်အမည်ပါ တရားလို၏အဆိုလျှောက် ပြောဆိုချက်လေးရန် ရုံးတော်သို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် အထက်ပါနေ့ရက်တွင် သင်လာရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်မျက်ကွယ်တွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေး လိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုတ် ပြောဆိုချက်ပြုလုပ်လိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင့်နှင့်အတူ ယူဆောင် လာရမည်။ သို့မဟုတ် သင်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးနေ့လက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်က ထုတ်ပြော တင်သွင်းလိုလျှင် အမှုအဆိုမီ လေးရက်က တင်သွင်းရမည်။
၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၂၂)ရက် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ရဲဟန်စော်) တွဲဖက်ညွှန်ကြားသူကြီး(၁) ဗဟန်းမြို့နယ်တရားရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၂/တိုးချဲ့) မြေကွက် အမှတ်(၇၃) မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၇၃)၊ နိုင်သစ်လမ်း၊ (၃၂/တိုးချဲ့)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဦးထွန်းမြင့်(၁)၊ ၂/ကတတ(နိုင်)၀၀၀၀၄၄၊ အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ်(ဂရု)မြေအား ဂရုအမည်ပေါက် ဦးထွန်းမြင့်(ကွယ်လွန်)သဖြင့် ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်သီလ(မြ)မောင်(ခ)ဒေါ်မြသိန်း(၁)၊ ၂/ကတတ(နိုင်)၀၀၀၀၄၄)မှ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူ၊ ထောက်ခံကျွမ်းကျင်သူ၊ သေစာရင်း၊ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း၊ ဂရုအမှတ်၊ ဒေါ်သီလ(မြ)မောင်(ခ)ဒေါ်မြသိန်းထံမှ GP အမှတ်-၀၀၄၄/၂၀၂၁ (၆-၁၂-၂၀၂၁)ရသည့် ဦးထွန်းမြင့်(၃)၊ ၂/ကတတ(နိုင်)၀၀၀၀၄၄)မှ GP ပေးသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် GP ရပ်သိမ်းခြင်း မရှိကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူတို့တင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်ရန်နှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပိုက်၊ လျှောက်ထားလာ ခြင်းအား တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထားဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

"အများသိစေရန် အသိပေးကြော်ငြာခြင်း"
ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မုန့်လှထွန်းကုန်း(မြောက်)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကြီးအောင်လမ်း၊ အမှတ်(၂၀)ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)ခန်းတွဲ (၆) ထပ်တိုက်ရုံ (၁) မြေဧရိယာ (ခေါင်းရင်းခန်း) တိုက်ခန်းနှင့်တကွ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ် အားလုံး (၂) ထပ်ပိုင်း(မှန်ခန်း) (ခေါင်းရင်းခန်း) တိုက်ခန်းနှင့်တကွ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံး၊ (၃)စာတတ္ထထပ် (၅)လွှာ (ခေါင်းရင်းခန်း) တိုက်ခန်းနှင့်တကွ အကျိုးခံစားခွင့်(ရပ်)ရပ်အားလုံး (တိုက်အားမျက်နှာမှသော တယ်ဘက်ခြမ်းရှိ အဆိုပါ တိုက်ခန်း(၃)ခန်းကို တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးကောက် [၁၂/စခန(နိုင်)၀၀၀၀၉၆] နှင့် ဒေါ်ကြည်အေး [၁၂/စခန(ပြု)၀၀၀၀၉၆] တို့သည် တရားဝင်ပိုင်ရင်းအဖြစ် အရှင်အရင်းကင်းစွာ လက်ရှိထား ပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် မိမိတို့၏ ဆန္ဒအလျောက် မည်သူ့ကိုမဆို လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ၎င်းတို့ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်နီလာအောင် [၁၂/စခန(နိုင်)၀၀၀၀၉၆] က (၂၂-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် ယင်းတိုက်ခန်း (၃)ခန်းအား ရောင်းသူများသတ်မှတ်သည့် ရောင်းဖိုးငွေများအားလုံး အပြေအကျေပေးချေ ခြင်းဖြင့် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူလက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း နိုင်လုံသော အထောက်အထား များနှင့် တကွ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူ မရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုအထမြောက်အောင်မြင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်နီလာအောင်၏ လွှဲအပ်ချက်အရ- ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက် (LL.B., D.B.L., D.I.L) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၆၂၂) အမှတ်(၅၅)၊ အခန်း(၅)၊ ဒုတိယထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၀၄၃၅

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄၆) မင်္ဂလာသူ(၂) လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၇) ဇေယျာ(၄၂ x ၆၀) ရှိသည့်ဦးအေးသွင်(၁) / ၃ကတ(နိုင်) ၀၆၅၀၃၃) အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀) ဂရုမြေကွက်နှင့်ဇေယျာအရောင်းအဝယ်ကိုကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
အထက်ပါအိမ်ခြံမြေကို နှစ်(၆၀)ဂရုတွင် တရားဝင်အမည်ပေါက်နေသူ ဦးအေးသွင်(BSN/W-၀၆၅၀၃၃၀)(၁) / ၃ကတ(နိုင်) ၀၆၅၀၃၃)ကတရားဝင် ပိုင်ရှင်အဖြစ် အရှင်အရင်းကင်းစွာ လက်ဝယ်ထားရှိပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေတစ်ဦးအဖွဲ့အစည်း(ဇေယျာ)မှ ရောင်းချပေးပေးထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူဖြစ် ကန့်ကွက် လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း တိကျ နိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် တစ်နှစ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေ့ရက်တော်လွန်ပါက အိမ်ခြံမြေအရောင်း အဝယ်ကို ပစ္စည်းနှင့်အညီ နည်းသည့်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာပါသည်။ (လွှဲအပ်ချက်အရ- ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက် (LL.B) ဘက်တန်းရွှေစေ့(စဉ်-၂၇၀၆၆) အထက်တန်းရွှေစေ့(စဉ်-၂၇၃၅၅) Ph-09 253995848 , 09-798420119 Ph-09-4200 73685 တဖုတ်(၅၀) ၀-ထပ် အခန်း(D-၃)၊ တတိယလမ်း တောင်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်-၇၂၀၊ သစ်(၂)လမ်း၊ ၁၅-ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်ဟုခေါ်တွင်သည့် မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၇၊ မြေကွက်အမှတ်-၇၂၀၊ ဧရိယာ (၄၀x၆၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ နှစ်(၆၀)ဂရုမြေသည် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲဌာနတွင် ဦးဘဉ္စ(SLI-057704) အမည်ဖြင့် မှတ်သားတည်ရှိပြီး အမည်ပေါက်ထံမှ တရားဝင်ခွဲဝေခွဲဝေအပ်သည့် (၂၀x၆၀)ပေရှိ (မြေရင်းခြမ်း)မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်အပေါ်အထက် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် တို့ကို အရပ်ကတိစာချုပ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက်(၇) ပတန(နိုင်)၀၉၅၆၇၅ မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ပြန်လည်လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့် ရှိကြောင်း ဝန်ခံလျှက် ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေများလည်း ဝယ်ယူရန် အတွက် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့် မြေကွက်တစ်ခုစီ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ်ပေးချေရာ ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက်အထံတွင်ပြုချက်ဖြင့် ညီဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက်(၇) ပတန(နိုင်)၀၉၅၆၇၅ စရန်ငွေလက်ခံထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားနှင့် လုံစုံဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
လွှဲအပ်ချက်အရ- ဒေါ်အေးအေးစိန်(LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၁၅၇၆) အမှတ်-၅၊ သိရီမြိုင်လမ်းမ ၁၃-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၀၄၄၂

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၂)ရပ်ကွက်၊ သုမာလာ(၁၄)လမ်း၊ အမှတ် (၆၈၇) အလျား-၁၃ပေ အနံ-၆ပေ မြေနှင့်အိမ်အား ဒေါ်နီနီချို [၁/၂ကတ(နိုင်)၀၀၁၀၀၁] သည် ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မြက်ဟကြောလာလျက် ရောင်းချရန်ကန့်ကွက်ဆွဲသည့် ဝယ်ယူရန် အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အရောင်းအဝယ်အား ဆက်လက်ပြုလုပ်တော့မည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများ နှင့်တကွ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက် မည်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်တော့မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်စုမြတ်လှိုင် နှင့် ဒေါ်အေးမျိုးစိန်အောင်တို့၏ လွှဲအပ်ချက်အရ- ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက်(LL.B, D.B.L, WIPO-Switzerland) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၀၆၇၆) အမှတ်(၆)၊ သစ်ခဲလမ်း၊ (ဆ)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၀၄၂၅

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၇၀၊ မြေကွက်အမှတ်-၃၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၄၀၀)၊ လှိုင်ကမ်းလမ်း၊ (၇၀)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ ဦးရွှေယောအလောင်း [၁/၂ကတ(နိုင်)၂၃၇၃၂] (AI-၀၀၀၀၉၆) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) မြေငှား ဂရုမြေအား ဂရုမြေအမည်ပေါက် ဦးရွှေယောအလောင်းမှ ဂရုမူရင်းတင်ပြ၍ အရောင်း မြေပိုက်လျှောက်ထားလာပါသည်။ မြို့မြေစာရင်းတွင် ဦးသိန်းလှိုင် ကန့်ကွက်ပိုင်ပိုင်ထားခြင်း အား ကျွမ်းကျင်သူအမှတ်-၇၂၀၂၂(၁)-၁-၂၀၂၂(၁) ကန့်ကွက်တင်ပြထားသည့်ဦးသိန်းလှိုင် အား ၎င်းမှ သိရှိခြင်းမရှိသည့် အပြင် မြေကွက်တစ်ခုလုံးကိုလည်းကောင်း၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ကိုလည်းကောင်း ရောင်းချ လွှဲပြောင်းခြင်း၊ တပြိုင်နက်ဖြစ်ပြီး လွှဲပြောင်းခြင်းမရှိကြောင်း အဆိုပါမြေကွက်၏ ပိုင်ဆိုင်မှု စာရွက်စာတမ်းနှစ်(၆၀) ဂရုမူရင်းတင်ပြထားသည့်ဦးသိန်းလှိုင် တစ်ဦးတည်းခံခန့်ခွဲ၍ ယနေ့တိုင် နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူဖြင့် ရှင်းလင်း တင်ပြ၍ အရောင်းမြေပိုက် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထား များဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

မန္တလေးမြို့၊ ကျုံးပတ်လည် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် စတုဒီသာ(ရေကစား)မဏ္ဍပ်များ ဖိတ်ခေါ်ခြင်း
၁။ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် စတုဒီသာ(ရေကစား)မဏ္ဍပ်များကို ၂၆လမ်း၊ မိမိလမ်းမှကုလလမ်းထိ ရေကစားမဏ္ဍပ်(၇)နေရာ၏ကြားတွင် (ပေ၂၀x၂၀)အရွယ် မဏ္ဍပ် များအား နေရာချထားပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂။ စတုဒီသာမဏ္ဍပ်များကို ဦးရာလူစနစ်ဖြင့် လျှောက်ရွာများအား (၂၅- ၃ -၂၀၂၂)ရက်မှ စတင်လက်ခံ၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေပက်ကစားနှင့်ရရှိသူများ လိုက်နာရန် ညှဉ်းကမ်းချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) ၂၆လမ်းမိမိလမ်းမှကုလလမ်းထိ စတုဒီသာ(ရေကစား)မဏ္ဍပ်များအရွယ်အစားမှာ (၂၀x၂၀)စတုရန်းပေအဖြစ်အား ဝိပါပြတ်တစ်ခုအဖြစ်အထိ ခွင့်ပြုလိုသဖြင့် အမြင့် ၃'၊ နောက်ခံအမြင့် ၆'၊ စုစုပေါင်း ၉' သတ်မှတ်ပုံစံအတိုင်း ဆောက်လုပ် ရမည်။
(ခ) ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ မြို့ရေပေးရေး၊ မီးသတ်ပိုက်ခေါင်းများမှ ရေထုတ်ပူ၍ ရေမကစားရ။ ရေစုပ်စက်ဖြင့် ရေပက်ကစားခြင်း ခွင့်မပြု။
(ဂ) မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့်ကိုက်ညီသော လောင်းရေ၊ စဉ်အိုး၊ ရေစည်များ ချထား၍ ဖလားဖြင့်သာ ရေပက်ကစားရမည်။
(ဃ) မိမိမဏ္ဍပ်တွင် တိုင်းရင်းသားရိုးရာဓလေ့နှင့်ဆန့်ကျင်သည့် မည်သည့်အပြင်အဆင် ဖွဲ့စည်းမှုမပြု။
(င) မဏ္ဍပ် Stage ပေါ်တွင် တီးဝိုင်း၊ DJ စက်များ (လုံးဝ)ခွင့်မပြုပါ။မေးသီချင်း သီးသန့်သာဖွင့်ခွင့်ပြုသည်။
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

မန္တလေးမြို့၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် မြို့တွင်းသင်္ကြန်ရေကစားမဏ္ဍပ်များ ဖိတ်ခေါ်ခြင်း
၁။ မန္တလေးမြို့(၆)မြို့နယ်ရှိ ရပ်ကွက်များအတွင်း သင်္ကြန်ရေကစားမဏ္ဍပ်များ လျှောက်ထားပါက ခွင့်ပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီသို့ လျှောက်ရွာများ (၇-၄-၂၀၂၂)ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ဖေးဖျံနိုင်ပါသည်။
၂။ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ အခွန်ဌာနသို့ (၂၅-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့မှစ၍ လျှောက်ရွာနှင့်စည်းကမ်းချက်များကို လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။
၃။ လျှောက်ရွာတွင် အောက်ပါအချက်အလက်များ ပူးတွဲတင်ပြရမည် ဖြစ်ပါသည်-
(က) လျှောက်ထားသူအမည်၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်
(ခ) လျှောက်ထားလိုသည့်နေရာ
(ဂ) မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ထောက်ခံချက်
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

"ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာခြင်း"
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ကွင်းအမှတ် (၆၁၆)၊ ဆင်ကန်းကွင်း၊ ဝန်ကြီးကွင်း၊ ဆင်ကန်းမြောက်ရပ်ကွက်၊ အိမ်အမှတ် (၄၆၆)၊ အကျယ်အဝန်း (၃၅' x ၂၀၅') ရှိ မြေကွက်နှင့် အိမ်အပေါ်အထက် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးကို ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက် (၁၂/ကတ(နိုင်) ၀၀၀၆၉၂)မှ ကိုယ်တိုင် လက်ဝယ် ထားရှိ ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချ ပိုင်ခွင့်ရှိသည့်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုချက်ဖြင့် ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေမှ ဝယ်ယူရန် တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား စာချုပ် မူရင်းများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သို့ (၁၄) ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည် သို့မရှိပါက အရောင်းအဝယ်အားပေးအပ်အညီ ပြီးမြောက်သည့်အထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ချက်အရ - ဒေါ်ခင်ဇန့်ထက်(LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၄၀၀၇) အိမ်/မ- အမှတ်(၇)၊ မြေဧရိယာ(အေး)၊ ဥက္ကလာပလမ်း၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

သစ်ပင်စိုက်မှု အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းပြေ၏

ဖက်ဒရယ်ဆိုတာဟာ မတူကွဲပြား နေတဲ့ တိုင်းဒေသကြီးတွေ၊ ပြည်နယ် တွေ၊ လူမျိုးတွေ၊ လူမျိုးစုတွေကို စုစည်းလုပ်ကိုင်ရာမှ လုပ်ကိုင်နိုင်ခွင့် တွေကို ခွဲဝေကျင့်သုံးတဲ့ အယူအဆ သဘောတရားဖြစ်ပြီး ပေါင်းစည်း နေထိုင်ခြင်း၊ မျှဝေခံစားခြင်းဖြစ် ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က (၁)နှစ် ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ (၁၂)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၄
 နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၂)ကြိမ် မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးခင်မောင်ဦး၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ် များက သတင်းမီဒီယာများ၏ သိရှိလို သည့် မေးမြန်းမှုများကို ပြန်လည်ဖြေကြား ကြသည်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ မစတင်မီ တက်ရောက်လာကြသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဆေးပုလင်းတစ်လုံးကို လူ ငါးဦး (5 Doses) ထိုးနှံနိုင်ပါ တယ်။ လစဉ် ကာကွယ်ဆေး Doses တစ်သန်းနှုန်းနဲ့ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ ကာကွယ်ဆေး Doses ၁၀ သန်း ထုတ်လုပ်ဖို့ရှိပါတယ်

စာမျက်နှာ » ၁၀



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၆၁ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၁၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၂

Moderna ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးသစ်အား အသက်ခြောက်နှစ်အောက် ကလေးငယ်များအတွက် အရေးပေါ်သုံးစွဲခွင့် တောင်းခံမည်

စာမျက်နှာ » ၁၃

ပြတိုက်နှင့် အိုင်ယာလန်တို့က ယူရှိ ၂၀၂၈ ပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်အဖြစ် ကျင်းပခွင့်ရရှိရေး အဆိုပြုခဲ့

စာမျက်နှာ » ၁၇

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပပုံများ တိုက်ရိုက်(Live) ထုတ်လွှင့်သွားမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၄

၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပပုံများကို မတ် ၂၇ ရက် နံနက် ၅ နာရီအချိန်မှစ၍ MWD Channel ၊ MWD Variety Channel နှင့် MRTV Channel တို့မှ တိုက်ရိုက်(Live) ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိဘပြည်သူများအား လေးစားစွာ ကြိုတင်အသိပေးအပ် ပါသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာအသင်းများ ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဆီးဂိမ်းဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည့်ရက်များ သတ်မှတ်

ရန်ကုန် မတ် ၂၄
 မြန်မာအသင်းများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် (၃၁)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းဘောလုံး အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့်ရက်များ အတည်ပြု ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

ဆီးဂိမ်းအမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို မေ ၆ ရက်မှ ၂၂ ရက်၊ အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို မေ ၉ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကို မေ ၁၂ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ကျင်းပ မည်ဖြစ်သော်လည်း ဘောလုံးအပါအဝင် အားကစား နည်းအမျိုးမျိုး ဖွင့်ပွဲရက်ထက်စော၍ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီထံ အကြောင်းကြားထားမှုအရ အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ၁၀ သင်း၊ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် ရှစ်သင်း ယှဉ်ပြိုင်မည် ဖြစ်ပြီး အုပ်စုနှစ်ခုခွဲ၍ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁ သို့ ၀